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ALI IMAJU FAVORITE

Vreme cirkusa, čuda i zamajavanja koje i dalje živimo

● ●  strana 6

GRADNJA
PREČISTAČA

► O novom romanu 
“Sonata za lošeg 
čoveka”, pisac kaže,
“... pomislio sam da 
treba da zavirim u 
današnje vreme. Nije 
to bilo lako, jer ono još 
traje i teško se otud 
upućuje u roman. Ali, 
promenio sam ugao 
gledanja na to vreme 
- nevreme, čitavog 
ga sabio u lik jednog 
junaka, gospodina 
Petrovića, i načinio 
osnovicu za romane-
skni pogled na vreme 
cirkusa, čuda i zam-
ajavanja koje i dalje 
živimo.” ● ●  strana 11

MALO VERUJU,

Aleksandar Gatalica, poznati srpski pisac i književnik, autor romana “Veliki rat”, najčitanijeg u 21. veku

VREDNA
INVESTICIJA

BIRANJE POD MORANJE
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SLOVENAČKA DONACIJA
SRBOBRANU

OPŠIRNIJE U SRBOBRANSKIM 
NOVOSTIMA

DOGAĐAJ U REGIONU

VRBAŠANI PUTUJU U PRAG

ZA DOM ZDRAVLJA
U VRBASU

HRANITELJSTVO
HUMAN I TEŽAK

POZIV
Deca imaju pravo da stanuju u 

hraniteljskim
porodicama do 18. godine - da li je to 

dovoljno ?!
● ●  strana 7

PREDIZBORNA ČITALAČKA KONVENCIJA

► Predstavnici 
Kuglaškog kluba 
“Veteran BMV” iz 
Vrbasa učestvovaće 
na 9. Međunarodnom 
turniru u kuglanju koje 
će se održati od 9. do 
15. maja u Pragu. Ovaj 
turnir je nezvanično 
prvenstvo sveta vete -
rana u kuglanju, a ove 
godine prijavljeno je 
oko 400 učesnika.

► Milan Vlajčić, 
filmski kritičar, Gojko 
Božović, književnik i 
Zoran Hamović, ured-
nik “Klia”govore na 
predizbornoj čita-
lačkoj konvenciji 22. 
aprila u 19 časova u 
vrbaskoj Biblioteci.

● ●  strana 15



Izborna kampanja
 “Među javom i med snom”
Sve do večeras, upravo danas 

kada ovaj broj novina izađe 
iz štampe bićemo u prilici još 
malkice da slušamo i preko tele-
vizijskih ekrana da gledamo neki 
novi svet, svet iz bajke koji nam 
se nudio svih ovih dana u prediz-
bornoj kampanji, i koliko god je 
ona bila jednolična, ili nalik svim 
prethodnim, možda ne bi bilo 
loše da potraje i nakon 21. aprila. 
Toliko se podiglo kamena temel-
jaca, toliko se otvorilo fabrika, 
toliko se otvorilo novih šopinig 
molova, radnih mesta, a bilo je 
toliko lepih performansa, man-
ifestacija, hepeninga, inventa, 
da čovek prosto poželi da to ne 
prestane. Sve je tako bilo opti-
mistički, prosto živeli smo u 
predizbornoj kampanji kao po 
onoj Lazinoj pesmi Među javom 
i med snom. Tu i tamo bilo je tu 
i neke jave, ako se barem imaju 
na umu senke, koje su povre-
meno padale na ovu savršenu 
predizbornu trku, kao što su 
na primer falsifikovani potpisi, 
lažni štambilji, iliti pečati, ili po 
neke žestoke političarske izborne 
poruke, koje su išle na račun 
onih drugih. Teško je samo pro-
ceniti kojih drugih, problem je u 
tome što je to veoma slično, da 
ne kažemo isto. Ali ne treba biti 
maliciozan. Zašto? Mi poodavno 
živimo život u jednoj kulturi pre-
vare, lažnih vrednosti, falsifiko-
vanih znanja i zvanja, prevara 

koje možda samo poligraf može 
da proveri. Ne preduzimamo 
ništa. Živimo tako verovatno 
zbog toga što smo stalno u kam-
panji i izbornoj trci?! Međutim, 
ipak će posle 24.aprila biti dru-
gačije, ako ništa drugo, dru-
gačije će biti, jer će biti razoča-
ranih, uvređenih, pobeđenih, ali 
i pobednički srećnih i onih koji 
će preći cenzus i ući i sesti po 
prvi put u Parlament, da znaju 
zasto su trčali, znojili se, lepili 
plakate… Međutim, dobro je to 
i za demokratske procese da nam 
Parlament ne bude unison, ali 
to nije garancija da novi osva-
jači cenzusa neće nastupati uni-
sono. To ipak ostaje da se vidi. 
Običnom biraču i građaninu 
ostaje da do nedelje još jednom 
dobro razmisli, odmeri, vidi, i 
odluči kome će dati poverenje 
kome će dati glas, jer posle ovoga 
treba da čeka još godinu dana da 
bi ga neko pitao uopšte za njegov 
glas.Oni koji su partijski članovi, 
koji su opredeljeni, oni znaju za 
koga da glasaju i nemaju alterna-
tive. Ali birači koji ne pripadaju 
partijskim formacijama, imaju 
izbor. Zato u nedelju pamet u 
glavu, da nam život ne prođe 
Među javom i med snom, ili kao 
statistima u velikoj predstavi u 
kojoj su oni glavni glumci.                             

                              
                               Bačka Press

Akcije SNS-a u Malom Iđošu
OO Srpske napredne stranke 

Mali Iđoš, sproveo je akciju 
“Bezbednost u saobraćaju” u sve 
tri mesne zajednice. Vozačima 
u Lovćencu, Malom Iđošu i 
Feketiću, podeljeno je oko 50 
paketa edukativnog materijala 
koji se odnosi na bezbednost lica 
starijih od 60 godina, prilagođa-
vanje adekvatne vožnje u vre-
menskim uslovima kao i bez-
bednost osoba sa inavliditetom u 
saobraćaju. “Ova akcija ima za cilj 
da podigne nivo svesti, kada je u 
pitanju bezbednost u saobraćaju 
od strane svih onih koji aktivno 
učestvuju u njemu. Iz tog razloga 
ovu akciju smatramo veoma 
značajnom, jer bezbednost i 
sigurnost u saobraćaju mora 
biti na prvom mestu”, rekao je 
član mesnog odbora u Lovćencu, 

Jovan Radovanović. Opštinski 
odbor SNS sproveo je ubrzo još 
jednu akciju. Povodom obeleža-

vanja Svetskog dana zdravlja, 
koji je ove godine bio posvećen 
šećernoj bolesti, pod nazivom 
„ Pobedi dijabetes“. OO SNS-a 

u saradnji sa Domom zdravlja 
„Dr Marton Šandor“ u Malom 
Iđošu, donirao je 24 komada 

hemoglobin 1AC testa za dijabe
tičare.                                                 V.I.
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Vasin obišao radove u opštini Mali Iđoš
Potpredsednik Pokrajinske 

vlade Miroslav Vasin i direktor 
„Voda Vojvodine“ Mirko Adžić 
sa saradnicima, obišli su radove 
na izgradnji kanala za navodnja-
vanje u ataru opštine Mali Iđoš. 
Radi se o novom kanalu – takoz-
vanom regionalnom podsistemu 
„Mali Iđoš“, koji će biti dug više 
od 15 kilometara i obezbeđivaće 
vodu za navodnjavanje 11.500 
hektara oranica na područjima 
opština Kula, Vrbas, Mali Iđoš i 
Bačka Topola. Kanal se snabdeva 
vodom iz kanala Bezdan-Vrbas 
kod Kule, preko crpne stanice 
„Kula“. Sada se iz njega može 
navodnjavati oko 5.000 hektara, 
a navodnjava se 2.500 hektara. 
„Izgradnja sistema kanala za 

navodnjavanje je od kapitalne 
važnosti za našu Pokrajinu, jer 
svaki hektar koji se navodnjava 

znači veće prinose i bolju poljo-
privrednu proizvodnju“, izjavio je 
potpredsednik Pokrajinske vlade 
Miroslav Vasin i dodao da je u 

gradnju hidrosistema u protek-
lom periodu uloženo je više 
od 30 miliona evra. Izgradnja 

kanala „Mali Iđoš“ napreduje u 
skladu sa planiranom dinami-
kom.                                       B.P.

IZBORI U SRBIJI 2016.

Srpska radikalna stranka izlazi 
na izbore s ciljem da ostvari 
što veći broj glasova, a rezul-
tati nakon pokrajinskih i repub-
ličkih izbora nateraće opštinsku 
vlast u Vrbasu da raspiše lokalne 
izbore – rekao je na konferenciji 
za novinare Bojan Marković, 
predsednik OO SRS u Vrbasu. 
Prema njegovim rečima opozicija 
u Vrbasu će imati preko 50 odsto 
glasova, nakon čega će zahte-
vati da se odmah raspišu lokalni 
izbori i da se poštuje volja birača. 
“Naša opština se urušava, ništa se 
ne gradi, ugašeno je JP Direkcija 
za izgradnju, i u svim javnim 
preduzećima stanje je loše. Nek 
pita vlast zaposlene u javnim 
preduzećima kako žive. U JP za 
prevoz putnika plate kasne više 
od sedam meseci. Sport u opštini 
Vrbas tiho izumire. Ovo je zadnji 
voz za Vrbas”, reko je Marković 
i pozvao glasače da izađu na 

predstojeće izbore. On je nagla-
sio da Srpska radikalna stranka 
vodi čistu i poštenu kampanju 
za razliku od nekih političkih 
stranaka. “Opet SNS i SPS isko-
rišćavaju ljude, da bi glasali za 

njih daju socijalnim slučajevima 
jednokratnu pomoć, krompir, 
brašno i slično. Važno bi bilo da 
svi glasači izađu i glasaju, da se 
vidi prava volja naroda. Svi koji 

ne izađu na izbore svoj glas daju 
Aleksandru Vučiću. Ne smemo 
da dozvolimo da sendvič birači 
odlučuju”, istakao je Marković. 
“Nedavno smo bili svedoci 
oslobađajuće presude dr Vojislava 

Šešelja, koja je celu Srbiju podigla 
na noge. Ljudi veruju Srpskoj 
radikalnoj stranci, što se vidi po 
sve većem broju novih članova”, - 
saopštili su vrbaski radikali.

Vrbaski radikali pozvali građane da izađu
na izbore
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U sklopu predizborne kam-
panje Joška Broz, predsednik 
Komunističke partije kao gost 
OO SPS položio je cveće na 
spomenike borcima u Nadalju, 
Petru Drapštinu u Turiji i na 
spomenik Slobode u Srbobranu. 
Tome je prethodila poseta 
predsedniku opštine, Zoranu 
Mladenoviću, a nakon krat-
kog razgovora u pratnji srbo-
branskih mladih socijalista 
obišao je Nadalj i Turiju. Pored 
predstavnika SPS , u delegaciji 
koja je dočekala Jošku Broza bili 
su i predstavnici svih boračkih 
udruženja koja postoje u opštini 
Srbobran. Na kraju kratke pos-
ete Srbobranu, Joška Broz bio je 

gost na svečanoj akademiji koju 
je povodom Međunarodnog 
dana Roma organizovalo 
Udruženje Roma 
“Osmi april”. U 
svom obraćanju 
Broz je pokazao da 
razume sve muke 
kroz koje prolaze 
građani Srbije i 
rekao kako i sam 
teško živi od pen-
zije koja je 18.000 
dinara. “Kada smo 
bili drugovi živeli smo kao gos-
poda, a sad kad smo gospoda 
kako živimo? Ja sam siguran da 
u ovoj sali nema nikoga ko dobro 
živi i ko je zadovoljan, rekao 

je Broz.Unuk Josipa Broza 
Tita, Joška Broz je predsednik 
Komunističke partije u Srbiji, 

a nalazi se na poslaničkoj listi 
Socijalističke partije Srbije.

                                               
                                               S.Š.

Joška Broz posetio Srbobran

Predsednik Pokrajinskog 
odbora SPS Dušan Bajatović, 
posetio je OO SPS u Vrbasu i 
predstavio glavne programske 
ciljeve ove partije. Prema 
rečima Bajatovića Srbiji je 
potrebna reindustrijalizacija. 
“Pljačkaška privatizacija nam 
je donela veće štete od NATO 
bombi. Trebaće nam mnogo 
godina i dobri planovi držav-
nog intervencionizma u indus-
triju na moderan način. To znači 
da su nam potrebne nove fab-
rike, nova radna mesta za mlade 
ljude, kako bi ostali u našoj 
zemlji. Dobre su strane inves-
ticije, ali su još važnija direk-
tna ulaganje države, u partner-
stvu sa našim privrednicima”, 
rekao je Bajatović i naglasio da 
je Srbiji potreban i novi zeleni 
plan i država mora naći sredstva 
da konkretno pomogne poljop-
rivrednicima. Prema njegovim 
rečima SPS neće dozvoliti 

otvaranje pitanja Vojvodine, što 
jeste namera pojedinih snaga 
koje pokušavaju da “zdrobe 
srpske nacionalne interese” 

On je napomenuo da će se SPS 
zalagati i za decentralizaciju 
koja će opštinama vratiti vlast 
i imovinu. Govoreći o pred-
stojećim izborima Bajatović 
je rekao da očekuje da će SPS 
u Vrbasu i Vojvodini ostvariti 

bolji rezultat nego na posledn-
jim izborima. „Bolje smo orga-
nizovani, više ljudi je uključeno 
u rad stranke, posebno imamo 

dobro organizovan rad omla-
dine i naših drugarica. SPS je u 
mladim ljudima stvorio bazu za 
budućnost. Tvrdim da SPS još 
uvek ima najbolji kadar”, rekao 
je Bajatović.

                                                       S. K.

Bajatović sa vrbaskim
socijalistima

Maja Gojković u vrbaskom 
Gerontološkom centru

Maja Gojković članica 
Predsedništva Srpske napredne 
stranke i prva na listi SNS-a 
za pokrajinske izbore pose-
tila je Gerontološki centar u 
Vrbasu i tom prilikom na pok-
lon štićenicima uručila televizor. 

“Ulažući u vas u vaše ustanove 
mi ulažemo u svoju budućnost. 
Vi ste zaslužili maksimalnu 
pažnju svih nas, vi ste našu 
zemlju izgradili. Mi dugujemo 
zahvalnost svim penzionerima 
koji su čitav svoj život žrtvovali 
i dali doprinos izgradnji ove 

države, a poslednje dve godine 
kada je Srpska napredna stranka 
preuzela vlast u državi i kada je 
bilo izuzetno teško finansijsko 
stanje, penzioneri su ti koji su 
podneli najveći teret”, rekla je 
Maja Gojković. Na poklonu i 

poseti gostima, u ime 
korisnika i zaposlenih, 
zahvalila se direktorka 
Gerontološkog centra 
Vrbas Radmila Musić. 
Uz Maju Gojković, 
Gerontološki cen-
tar Vrbas posetili su 
Igor Bečić, član glav-
nog odbora SNS-a i 
predsednik OO SNS 
Vrbas, kandidati za 

poslanike SNS-a iz Vrbasa i čla-
novi OO SNS-a, Bratislav Kažić 
i Milan Glušac. Nakon posete 
Gerontološkom centru, oni su 
posetili Prvu Mesnu zajednicu 
gde su ih dočekali predstavnici 
Aktiva žena koje deluju u opštini 
Vrbas.                                      S. K.
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Vulin uručio ključeve za auto
Ministar za rad, zapošlja-

vanje, boračka i socijalna pitanja 
Aleksandar Vulin uručio je 
ključeve za novo vozilo Centru 
za socijalni rad u Kuli. Za ove 
potrebe Vlada Republike Srbije 
izdvojila je 1,5 miliona dinara. 
Ovom događaju je prisustvo-
vao i predsednik opštine Kula 
Dragan Trifunović. „Za protekle 
dve godine uložili smo više sred-
stava u razvoj naših centara za 
socijalni rad nego što je uloženo 
do tada. Bez obzira na to što 
ministarstvo nije osnivač cen-
tara za socijalni rad, mi sma-
tramo da to ne treba da bude 
ograničenje, već moramo da 
pomažemo centre, kao i lokalnu 
samoupravu “, rekao je Vulin i 
dodao da bez terenskog rada ne 

postoji socijalni radnik, kao i da 
će nakon izbora biti doneti novi 
zakoni koji će rasteretiti soci-
jalnog radnika. „Rasteretićemo 
socijalnog rad-
nika nepotrebne 
papirologije, ali 
ćemo ga opter-
etiti da više 
vodi računa 
o ljudima u 
stanju socijalne 
potrebe i nji-
hovim poro-
dicama. Da bi 
to bilo moguće, 
potrebna su i materijalna sred-
stva i zato smo u Kuli obezbe-
dili jedno vozilo”, rekao je 
Vulin. Prema njegovim rečima 
Ministarstvo za opremanje 

Centra za socijalni rad u Kuli 
u 2014. i 2015. godini uložilo 
je 1,4 miliona dinara. Vulin je 
pohvalio kulsku opštinu i naveo 

da je za socijalna davanja u 
Republici Srbiji ukupno izdvo-
jeno 4 milijarde i 529 miliona 
dinara.                      

                                             M.V.

Maja Gojković

Lideri Liberalno demokratske 
partije, Čedomir Jovanović, 
Socijaldemokratske stranke, 
Boris Tadić i Lige scijaldemokrata 
Vojvodine, Nenad Čanak, u 
okviru izborne kampanje, govor-
ili su na konvenciji u u Vrbasu. U 
punoj sali bioskopa “Jugoslavija”, 
članovima i simpatizerima ove 
koalicije prvo se obratio Žarko 
Korać dugogodišnji političar i 

psiholog. “Vlast je došla ponovo 
na ono što je bila ideja Miloševića 
o takozvanoj sabornosti. Ima 
jedna stranka koja predstavlja 
državu, državnu politiku i druge 
stranke ustvari samo smetaju”, 
rekao je Korać. Govoreći o preds-
tojećim izborima i kampanji koja 
se vodi, lider LDP-a Čedomir 
Jovanović rekao je da u razgov-
orima sa građanima putujući 
po Srbiji ova koalicija nailazi na 
veliku podršku. Prema rečima 
Nenada Čanka prvog čoveka 
LSV-a, nosioci ove koalicije su 
ljudi sa biografijama koje im niko 
ne može oduzeti. Prema rečima 

Borisa Tadića, predsednika 
SDS-a važno je pojasniti ljudima 
šta se u državi dešava. “Srbija je 
u opasnosti. Vlada stereotipija, 
mržnja, zabluda, dešavaju se 
huškanja, ubacuje se agresija u 
socijalni sistem, nameće se stalna 
tenzija i jedna vrsta permanent-
nog vanrednog stanja. Mi opet 
danas u Srbiji nemamo situ-
aciju slobodnih izbora. Danas se 

manipuliše javnim 
mnjenjem, radi se 
eksperiment na 
ljudskim dušama. 
Ljudi koji su čak 
i članovi SNS-a 
drže se u stal-
nom iščekivanju i 
strahu. Ova vlada 
je u investicionom 
smislu dva do tri 
puta lošija nego 
ona vlada koja je 
bila toliko kritiko-

vana. Svi parametri ekonomske 
politike su lošiji u ovom vre-
menu. Ova Vlada se hvali da 
je učinila neverovatan uspeh i 
smanjila budžetski deficit, a ne 
kažu da su oni sami u prve dve 
godine podigli deficit. Ne kažu 
da su podigli zaduženost sa 46 na 
76 posto”, rekao je Tadić i dodao 
kada se uzmu parametri, po bilo 
kom osnovu, ove Vlade i Vlade 
pre njihove po apsolutno svakom 
osnovu bolje rezultate u svemu je 
imala upravo ta Vlada koju oni 
stalno kritikuju.                                             

                                               S. K.

Čeda, Boris, Čanak
u Vrbasu

Centru za socijalni rad u Kuli
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Verovatno da nema nikog u 
okruženju, a kamoli u Vrbasu, 
da ne zna za butik venčan-
ica - Karinu, pa čak i da se nije 
spremao za najlepši dan u svom 
životu. Karina se bavi radosnim 
životnim događajima i u skladu 
sa tim su i stilski, stručno, uvek 
u trendu i rade od najkvalitet-
nijih materijala šiju i prave 
orginalne venčanice, haljine za 
svadbe, ukrase za glavu, hal-

jinice za pričest i sve potrebne 
ukrasne i dekorativne pred-
mete, koji mogu da učine lep-
šim blistavijim, jedno venčanje, 
veridbu ili krštenje.I stvarno, 
kako kaže sama vlasnica, za ovaj 
posao je potrebno prvo mnogo, 
ljubavi, kreativnosti, stila, ali i 
znanja i strpljenja, što im oči-
gledno ne nedostaje, jer Slavica 
je zapravo treća generacija pri-
vatnika u porodici, koji ovo 
zanimanje i ljubav prema 
lepom i kretaivnom prenose 
sa kolena na koleno. Karina 
je jedna od retkih i pravih 
zanatskih radnji na ovim 
prostorima koja postoji od 
1964. godine. 

“Studirala sam slavistiku, 
dve godine sam radila kao 
novinar Dnevnika i pošto 
je bio problem doći do stal-
nog posla, ja sam odlučila i 
otišla vanredno da završim 
zanat, a onda moja majka, koja 
ima osamdeset godina i danas 
radi, naučila me je svemu neo-
phodnom za ovaj posao“,  priča 
Slavica. Vremena su se menjala 
bila i onakva i ovakva, ali Karina 
je opstajala i uvek imala svoju 
klijentelu i redovne mušterije. U 
nekim boljim vremenima imali 
su butik i u Novom Sadu na 
Spensu, ali su sada stacionirani 
sa butikom u Vrbasu.

„Iako smo decenijama privat-
nici, nismo se obogatili od ovog 
posla, od kojeg su generacije 

živele. Međutim, ono što je nama 
najvažnije da smo mi uvek bili 
svoj na svome i nikada nismo 
bili na teret državi, a bili smo pri-
vatnici i u onim opasnim vre-
menima, kada je to značilo biti 
obeležen“, kaže vlasnica. Posao 
ide i ovako i onako, nekada ima 
više, nekada manje intereso-
vanja. Trendovi u običajima pri-
likom venčanja se menjaju kao i 
u modi, ali ono od čega oni nisu 

odustali jeste pravi zanatski rad, 
isključivo kvalitetni materi-
jali, uvozne čipke, jedinstvene 
kreacije i jedinstveni modeli, 
kako venčanica tako i haljina za 
venčanje. Vlasnica kaže da ono 
što primećuje danas i što možda 
smeta svim pravim zanatlijama, 
jeste nelojalna konkurencija. 
Mnoge radnje se ovde vode kao 
zanatske, a nisu zanatske, jer ovo 

što mi radimo je sve isključivo 
ručni rad, ali ne žalimo se na to 
jer pravi klijent uvek zna i šta 
je pravi kvalitet, kaže ona. U 
ambijentu čarobnih venčanica, 
prelepih haljina, raznih ukrasa, 
u butiku radosnih ,životnih boja 
ostavljamo vlasnicu da ugov-
ara nove poslove i smišlja nove 
kreacije. Spoj, lepog, modernog, 
ali i kreativnog i znalačkog rada, 
omogućava jedan pristojan život, 
generacijama. 

                      Ljubinka Nedović

Spoj lepog i kreativnog

Priča o ukidanju proizvodnih 
kvota za šećer u EU pokrenuta 
je ovde još krajem prošle godine 
nakon poslednje kampanje pre-
rade slatkog korena u kojoj je 
zabeležena manja proizvod-
nja šećera nego 2014. godine, 

a ukidanjem proizvodnih 
kvota za šećer u EU, koji kako 
Roganović kaže, će se dogo-
diti naredne godine i indus-
trija šećera u našoj zemlji bi 
mogla biti dovedena u nezav-
idan položaj. Jer bi to uticalo na 

izvoznu cenu domaćeg šećera 
i lančano bi dovelo i do sman-
jenja cene šećera na domaćem 
tržištu. Izvesno je da izvozne 
kvote ostaju ove godine, ali 
pored toga se nameće pitanje, da 
li će biti dovoljno šećera za izvoz 

jer prošlogodišnja proizvodnja 
je bila gotovo upola manja u 
odnosu na prethodnu godinu. 
“Potrebe domaćeg tržišta 
su približno 200.000 tona, a 

proizvodnja u 2015. godini je 
bila oko 300.000 tona tako da 
šećerna industrija u Srbiji kvotu 
od 181.000 tona faktički nije ni 
mogla da obezbedi da nije bilo 
prelaznih zaliha šećera iz pred-
hodne godine. Ove godine se 

očekuje značajno veća proiz-
vodnja od oko 500.000 tona 
koje bi trebalo da budu dovoljne 
i za domaće tržište i za izvoz”, 
kaže Roganović. Najveći proiz-
vođač šećera na ovom području 
Sunoko je ove godine povećao 

cenu šećerne repe 
na 35 eura za tonu 
i očekuje se pov-
ećanje proizvod-
nih područja pod 
repom. Roganović 
smatra da šećerane 
koje su u “Sunoku” 
gde je i zaposlen, 
vode dosta računa 
o proizvođačima 
šećerne repe koji su 

u zadnjih desetak godina imali 
sigurnu zaradu na ovoj kulturi, 
ta zarada nije svake godine bila 
ujednačena, ali je sigurno da 
oni proizvođači koji su ispunili 
sve agrotehničke uslove nisu 
bili u minusu. Interes svake 

šećerane je da proizvođač bude 
zadovoljan, a da kapaciteti fab-
rika budu što veći tj. da imaju 
kvalitetnu sirovinu za norma-
lan i optimalan rad. Činjenica 

je da država ne obezbeđuje 
subvencije, a šećerane moraju 
same da isplate proizvođače, 
što povećava troškove samih 
šećerana. “Subvencije za poljo-
privrednike u Srbiji su smanjene 
sa 12.000,00 dinara na 4000,00 

dinara što je katastrofalna 
odluka Vlade. Ni tih 12.000,00 
dinara nije bila dovoljna sub-
vencija uzimajući u obzir da 
poljoprivrednici u Hrvatskoj 
po hektaru imaju 150,00 eura a 
u većini zemalja EU oko 350,00 
eura. Cena šećerne repe u EU 
koju proizvođači šećera plaćaju 
poljoprivrednicima je oko 28 
eura po toni. Postavlja se pitanje 
kako naši proizvođači šećera u 
uslovima malih ili nikakvih sub-
vencija za poljoprivrednike koji 
proizvode šećernu repu mogu 
biti konkurentni sa cenom 
šećera na tržištu EU. 

Veliki proizvođači šećera u 
EU preko subvencija i sa man-
jom cenom istog mogu ugro-
ziti naše proizvođače, a samim 
tim dovodi se u pitanje cela 
jedna poljoprivredna kultura 
koja je u Srbiji prisutna preko 
sto godina. Da ne pričamo o 
radnicima u šećeranama i pre-
duzećima koja su vezana za 
samu industriju šećera kao što 
su transport, usluge”, podvlači 
član republičkog Predsedništva 
poljoprivrede. Na ovaj način se 
umnogome poskupljuje proiz-
vodnja i tako šećerane postaju 
sve manje konkurentne, što ih 
dovodi u nezavidan položaj, ali 
će se to najbolje videti naredne 
godine, kada će se videti i 
koliko je šećerana potrebno 
Srbiji. Zbog svega toga šećer-
ane su prinuđene da smanjuju 
troškove proizvodnje, kako bi 
bile konkurentne,a to sigurno 
utiče i na položaj zaposlenih u 
ovoj grani.

                     
                   Ljubinka Nedović

Ukidanje kvota može dovesti industriju 
šećera u nezavidan položaj

Goran Roganović, član Predsedništva republičkog Sindikata poljoprivrede

  “Proizvodne kvote za šećer u EU se ukidaju 2017. godine što će uticati na cenu šećera 
prvenstveno na tržištu Evrope i u zemljama koje su potpisnice CEFTA sporazuma. Veliki 
proizvođači u EU će svoje viškove šećera u 2017. plasirati na tržišta potpisnika CEFTA spo-
razuma, što će uticati na izvoznu cenu domaćeg šećera. To lančano može dovesti do toga da 
i cena na domaćem tržištu bude niža i samim tim dovede celu proizvodnu granu industrije 
šećera u nezavidan položaj”, kaže Roganović.

MALA PRIVREDA

„Mi smo treća generacija privatnika, šijemo, iznajmlju-
jemo venčanice... Karina postoji od 1964.godine i ljubav 

prema kreativnosti se kod nas prenosila sa kolena na kole-
no. Bili smo privatnici i u opasnim vremenima, kada je to 
značilo biti obeležen“, kaže Slavica Đakonović, vlasnica.

Karina - butik za venčanice

Smanjenje troškova - preko broja zaposlenih
  “Šećerna industrija je godinama u nazad bila dosta prof-
itabilna. Gde se rukovodstvo domaćinski ponašalo položaj i 
zarade zaposlenih nisu dovođeni u pitanje. Prosečne zarade 
u pojedinim šećeranama su bile značajno veće od prosečne 
zarade u državi. Međutim situacija se značajno promenila 
pri privatizaciji šećerana gde su novi vlasnici logikom ka-
pitala smanjivali troškove preko broja zaposlenih, realnog 
smanjena zarada koje nisu pratile rast cena i troškove života 
i smanjenja drugih troškova u proizvodnji koji su, mogu reći, 
u većini slučajeva bili opravdani”, ističe Roganović.

Novim Zakonom o radu država trasirala put neoliberalizmu
  “Prostora za poboljšanje položaja zaposlenih i njihove za-
rade realno postoje, a sindikat u kompaniji “Sunoko” na či-
jem sam čelu u oktobru prošle godine je potpisala novi KU 
kod poslodavca, a u pregovorima smo oko KU o bezbedno-
sti i zdravlja na radu kao i oko nove cene rada tj povećanja 
zarada. U svake pregovore ulazimo sa optimizmom, a novim 
izmenama Zakona o radu koji je donet 2014. godine dosta 
aduta koje smo imali sada smo izgubili. Država je donošen-
jem izmena tog zakona, mada smo i na stari Zakon imali 
ozbiljne primedbe, konačno trasirala put neo –liberalnom 
kapitalizmu koji radnike dovodi u podređen položaj sa malo 
ili bez ikakvih prava umesto da im pomogne”, izjavio je
Roganović.

Goran Roganović

Slavica Đakonović
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Renoviran Diskont Dana kod CFK u Vrbasu

Iz zaokruženog procesa proizvodnje koji počinje od farme, do njiva, mlekare, voćnjaka… iz PP Sava Kovačević, stiže zdrava i 
prirodna hrana u Danine diskonte. Diskont Dana kod CFK renoviran , opremljen modernim rashladnim uređajima, snabdeven 
izobiljem zdrave hrane i svim potrebnim artiklima za jedno domaćinstvo. Svake nedelje akcije i niže cene.

Diskont Dana - kao dobar komšija

Pre dvadesetak dana reno-
viran je diskont Dana koji se 
nalazi u blizini CFK “ Drago 

Jovović” u Vrbasu i kompleksa 
zgrada koje se tu nalaze. PP Sava 
Kovačević, je opremio ovaj dis-
kont novim modernim rash-
ladnim vitrinama, frižiderima, 
novim paletnim mestima, ali 
i novim proizvodima. Svakog 
momenta u ovom diskontu se 
mogu naći sveži proizvodi sa 
farme , iz mlekare, sveže voće 
iz voćnjaka, med, domaće 
prirodne rakije, razni sirevi, 
razne vrste suhomesnatih proiz-
voda, ali i sijaset drugih, kako 

prehrambenih, ali i svih dru-
gih proizvoda neophodnih za 
jedno domaćinstvo. Tako da 

su stanovnici ovog dela grada 
dobili jedan moderno opreml-
jen trgovački objekat, koji omo-
gućava da najbliže pazare sve 
što im je potrebno. U skladu sa 
novom poslovnom politikom 
PP Sava Kovačević, osim renovi-
ranja objekta kao cilj je postavio 
potpunu , ili kako se to kaže, ful 
snabdevenost prehrambenim i 
drugim artiklima, po povoljnim 
cenama.“Mi svake nedelje orga-
nizujemo akcije i prodaju naših 
proizvoda, po nižim cenama. 

Trenutno imamo akciju naših 
suhomesnatih proizvoda, čije su 
cene u ovom trenutku niže čak 
za 50 posto, što je sigurno najpo-
voljnije u gradu. Imamo solidan 
promet, a ovim renoviranjem 
obradovali smo i naše redovne 
mušterije i kupce, jer prosto 
imamo više prostora, zahvalju-
jući novim paletama ,pregled-
nije je izložen asortiman naših 
roba”, kaže Melinda Vidović, 
poslovođa ovog objekta. Sa 
ovim je napravljen jedan pravi 
mini market, naglašava Vidović, 
u kojem jedino u gradu možete 
kupiti “sveže naše voće, naše 
povrće, naš med, naše rakije , 

kozji sir”, koji je sada snižen, 
kao naši suhomesnati proizvodi, 
od barene slanine do raznih 

vrsta salama, uz garanciju da 
je sveže kvalitetno domaće i 
sa “naše farme”. Poslovođa ove 
firme kaže da se akcije redovno 
organizuju i za druge proiz-
vode kojima je objekat snab-
deven, a koji nisu Danini, pri-
mera radi ovih dana cena torti 
sa devesto dinara snižena je na 
nešto manje od trista dinara. 
“Naše redovne mušterije i naše 
komšije zadovoljne su našim 
asortimanom i ponudom, ističe 
poslovođa.

                    Ljubinka Nedović

Saveti za poljoprivrednike - Poljoprivredna stručna služba Vrbas

Zaštita šećerne repe, pšenice i ječma
Zaštita šećerne repe

Na području delovanja RC 
Vrbas registrovano je pris-
ustvo imaga sive repine pipe 
(Bothynoderes punctiventris) 
na starom i novom repištu.

Repina pipa je najznača-
jnija štetočina šećerne repe. 
Prezimljava imago u zemljištu 

na dubini od 25-30 cm. U pro-
leće izlazi kad se zemljište zagreje 
na 6-10 °C na dubini od 5-10 cm. 
Imago se dopunski hrani mladim 
biljkama i pri tom pričinjava 
glavne štete. Izgriza ivice lis-
tova u vidi polumsečastih udu-
bljenja. Najpre stradaju biljke sa 

ivice parcela. A sa porastom tem-
perature raste intezitet ishrane. 
Na 20 °C repina pipa započinje 
svoj let i tada prelazi u sve delove 
parcele i preleće sa starih repišta, 
na 25 °C započinje masovni let 
i tada pričinjava najveće štete. 
Preporuka proizvođačima je 
redovno obilaženje starih i 
novih repišta u najtoplijem delu 

dana, radi utvrđivanja prisustva 
i brojnosti repine pipe. Kad se 
dostigne kritični prag (brojnost 
imaga veća od 1 do 3 na 10 m²), 
primeniti insekticidni tretman 
nekim od registrovanih insek-
ticida. Što se tiče zaštite š.repe 
od korova, voditi računa o fazi 

korova, jer je većina herbicida, 
registrovanih u š.repi, selek-
tivna prema š.repi. Kada korovi 
formiraju drugi par listova, teže 
ih je suzbiti. Ako se herbicidi 
primene u pravo vreme, a to je 
što se tiče faze korova- kotiledoni 
listići do prvog para pravih lis-
tova, proizvođači mogu efikasno 
zaštiti usev šećerne repe sa sman-
jenim dozama herbicida. 

Zaštita pšenice

Na području RC Vrbas,  vizu-
elnim pregledom ozimih pšen-
ica iz kasnijih rokova setve reg-
istrovali smo da se pšenica nal-
azi u fazi formiranja drugog 
kolenca po BBCH skali. Od 
bolesti,dominira siva pegavost 
lista pšenice (prouzrokovač 
Septoria tritici). Uočeno  je ver-
tikalno širenje sive pegavosti. 
Intenzitet infekcije je na nivou 
epidemijskog praga.

Preporuka proizvođačima 
je da obave fungicidni tret-
man pšenica iz kasnijih rokova 
setve nekim od registrovanih 
preparata:

- Amistar extra (azoksistrob-
in+ciprokonazol) 0,5-0,7 l/ha

- Acanto plus (pikoksistrob-
in+ciprokonazol) 0,6 l/ha

- Tetar plus (azoksistrobin + 
difenokonazol )0,6-0,8 l/ha,

- Alert S (karbendazim+flusi-
lazol) 0,8-1 l/ha

- Falcon (tebukonazol+tridi-
menol+spiroksamin) 0,6 l/ha

- Alto combi (karbendaz-
im+ciprokonazol) 0,5 l/ha i dru-
gim registrovanim fungicidima.

Zaštita ječma

Na području RC Vrbas, 
ne nekim lokalitetima i na 
nekim sortama ječma, regis-
truju se simptomi tipa pega-
vosti, koji ne pripadaju prou-
z rokov a č i ma  m re ž as te 

pegavosti  - Pyrenophora teres, 
sočivaste pegavosti lista ječma - 
Rhynchosporium  secalis, koje 
smo registrovali tokom vizuel-
nih pregleda i za koje data pre-
poruka o momentu tretiranja. S 
obzirom da se simptomi pega-
vosti šire na gornje listove, pre-
poruka je da se uradi još jedan 
fungicidni tretman:

-  O s i r i s  ( a . m . t e bu -
konazol+epoksikonazol), 1l/ha

- Karika (a.m.hlorotalonil+m-
etkonazol), 2,5l/ha

- Antre + (a.m.tebukonazol+-
tiofanatmetil), 1,5l/ha.

     
  dipl.ing. Vesna Durutović,   

dipl.ing. Ružica Bača
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Dom zdravlja “Veljko 
Vlahović“ u Vrbasu dobio je 
novi toplovodni kotao vre-
dan 1.979.000 dinara. Novac za 
novi kotao obezbedila je loka-
lna samouprava. Prema rečima 

Jasmine Assi, direktorke Doma 
zdravlja poslednjih nekoliko gre-
jnih sezona rad sa takvim kotlom 
bio je rizičan. “Više puta smo 
slali zahtev lokalnoj samoupravi 

u kom smo navodili da je kotao 
u izuzetno lošem stanju. Rad 
sa ovakvim kotlom po mišl-
jenju stručnjaka bio je rizičan, 
prvenstveno zbog sigurnosti i 
mogućeg ispadanja celog sistema 

iz rada što bi prouzrokovalo 
zastoj u radu, dovelo bi do 
prekida grejanja u objektu. 
Na sreću lokalna samouprava 
uspela je da obezbedi finan-
sijska sredstva, tako da je 
kotao kupljen“, rekla je Assi 
i istakla da se neposredno 
pre dobijenja sredstava za 
novi kotao u jednom Domu 
zdravlja u Srbiji upravo zbog 
istog problema desila havar-
ija. Prema rečima Milana 
Glušca, zamenika predsed-
nika opštine Vrbas loka-
lna samouprava se bori da 
pomogne lakšem funkcion-

isanju ovako važne ustanove za 
građane. “Osim vredne inves-
ticije za izvođenje radova i mon-
tažu kotla od 1,9 milona dinara, 
lokalna samouprava izdvojila 

je sredstva za nabavku reani-
mobila opremljenog najsavre-
menijom aparaturom za reani-
maciju pacijenata. Takođe loka-
lna samouprava izdvaja sredstva 
za plate stomatologa, otpremn-
ina po osnovu programa racio-
nalizacije za 10 zaposlenih, 
usluge mrtvozorstva za period 
od 2012. godine kao i za razna 
sudska poravnanja iz prethod-
nog perioda pre preuzimanja 
odgovornosti za vođenje opš-
tine. To su veliki iznosi. Postoji 
dug prema “Sanitariji” oko 9 mil-
iona i “Velefarmu” oko 2 mil-
iona dinara, imamo naknade 
štete, a neke datiraju iz 2007 
godine. Ova dugovanja su sada 
došla na naplatu, što dodatno 
opterećuje funkcionisanje kako 
lokalne samouprave tako i 
Doma zdravlja”, rekao je Glušac 
i dodao da je saradnja lokalne 
samouprave i Doma zdravlja na 
zavidnom nivou uprkos veli-
kim dugovanjima iz prethod-
nih godina.              S.K. 

Zajedničkom akcijom lokalne 
samouprave, Treće mesne zajed-
nice, Javno komunalnog pre-
duzeća “Komunalac” i Šecerane 
“Bačka” počeli su sa radovima 
na nasipanju, nivelaciji i valjanju 
puta kod “Farmakopa” gde je 
stacionirano oko 20 domaćin-
stava. Prema rečima Milana 
Glušca, zamenika predsed-
nika opštine Vrbas važno je da 
svi delovi grada budu, koliko 
je moguće, podjednako razvi-
jeni. “Kao lokalna samouprava 
trudimo se da podjednako 
razvijamo sve delove grada u 

skladu sa mogućnostima loka-
lne smouprave i naša politika je 
jasna, a to je da svi moraju da 
imaju ono što je osnovna komu-
nalna infrastruktura. Ne želimo 
da se iko oseća kao gradjanin 
drugog reda”, saopštili su iz loka-
lne samouprave. Radovi se odvi-
jaju na dužini od 400 metara i na 
toj dužini biće nasuto oko 190 
tona šljake. Ovim bi se privre-
meno rešio problem, dok ne 
bude mogućnosti za konačno 
rešenje, a to je asfaltiranje. 

                                              B.P.

Radovi na putu kod “Farmakopa”

Konačno bezbedno
Za novi kotao u DZ “Veljko Vlahović“ Vrbas izdvojeno 1,9 miliona dinara

Uređenje bankina i jarkova
U toku je izvođenje radova 

na uređenju bankina i jarkova 
u ulici Narodnog Fronta u 
Vrbasu. Ovim radovima urediće 
se bankine dužine 4000 m i upo-
jni jarkovi sa obe strane ulice na 

trasi dužine 2 km. “Za vreme 
odvijanja radova, na mestima 
izvođenja radova saobraćaj će 
biti usporen, pa se mole vozači 
da poštuju saobraćajnu sig-
nalizaciju. Nakon završetka 

radova biće izvršene tehničke 
mere za zaštitu pešačkih staza 
i zelenih površina”, saopštili 
su iz Odeljenja za komunalne 
i građevinske poslove opš-
tine Vrbas. Investitor radova 

je opština Vrbas, a radove 
izvodi JKP „Komunalac“ iz 
Vrbasa. Stručni nadzor radova 
vrši Odeljenje za komunalne i 
građevinske poslove opštinske 
uprave Vrbas.                       S. K.

Umesto puta dobili stazu

Građani Vinogradske ulice 
zatražili su dolazak novinara, i 
ako se ovde od nedavno asfaltira 

jedna strana ulice, oni su neza-
dovoljni i kažu da su godinama 
od lokalne samouparve tražili da 

im se reši putna saobraćajnica, 
koja je već propala i puna rupa.

“Sami smo ovde uvodili i vodu 

i struju, plaćali za sve to od naših 
para, davno su uzeli i njive koje 
su pretvorili u građevinsko zeml-

jište, a mi kao građani ni ovaj put 
ne možemo da dobijemo”, kaže 
Ana Bojko. Sa njom se slažu i 
njene komšije Ilija Polić, kaže da 
su tražili zadnjih četiri, pet godina 
od lokalnih vlasti da im se napravi 
put, išli su i u mesnu zajednicu 
i u opštinu, ali svi kažu da para 
nema. Ogorčen je i Dragiša Antić, 
koji kaže: “Kupovali  smo ban-
dere za struju, platili priključak, 
bušili za vodu i platili priključak. 
Tada smo bili u trećoj zoni,a sada 
kada treba da plaćamo sada su 
nas stavili u prvu zonu.” Mitar 
Tračuk, se plaši novog asfaltnog 
totoara koji se sada radi na jednoj 
strani ulice, boji se da će im se 
nakon izgradnje trotoara, koji je 
krivudav, slivati voda u dvorišta. 
Sveto Barudžija kaže da se pisala i 

peticija i nosila u opštinu, a rezu-
ltat je izgleda ova staza, mi smo 
sve platili, a opština nije u stanju 
da izgradi jedan put ovim građ-
anima, nego prave trotoar, da 
zamagle oči. Suština svih priča 
ovih građana da su 30 godina 
izgleda bili garđani drugog reda, 
sami plaćali i radili, a da za uzvrat 
od svoje lokalne samouprave 
ništa nisu dobili, čak kažu niko 
od predstavnika lokalane vlasti 
nikada ih i nije ni posetio. Prema 
rečima Milana Glušca, zame-
nika predsednika opštine Vrbas, 
predstavnici lokalne samouprave 
ovih dana posetiće taj deo grada i 
razgovarati sa žiteljima ove ulice o 
mogućim rešenjima za sve  prob-
leme koje su naveli. “Trotoar će 
biti izgrađen sa obe strane. Osim 
toga u Vinogradskoj ulici ove 
godine predviđamo, izradu pro-
jektne dokumentacije za rekon-
strukciju i proširenje saobraća-
jnice, koja je devastirana zbog 
nekontrolisanog prolaska poljo-
privredne mehanizacije i kami-
ona, čime je i svakodnevna bez-
bednost stanovnika ove ulice, a 
posebno najmlađih ugrožena. 
Sredstva za izvođenje radova 
pokušaćemo da obezbedimo 
već ove godine kroz učešće na 
konkursima pokrajnskih i repub-
ličkih institucija” rekao je Glušac.

                                    S.Kalajdžić

Novi izgled Kramerove u Kuli
Kula će ove godine, najkasnije 

do kraja letnje sezone, kako kažu 
u lokalnoj samoupravi, dobiti 
nov i lepši izgled u užem cen-
tru grada. Građani Kule će dobiti 

moderno uređenu pešačku zonu 
sa novom podlogom, parternim 
uređenjem sa kandelaberima, 
klupama i izgrađenom kanal-
izacionom i vodovodnom 
mrežom. Nakon završetka 
radova očekuje se da će ovaj 
deo grada postati lepo i prijatno 

mesto za šetnju, ali i atrak-
tivan prostor za preduzetnike i 
trgovce. Za ove potrebe izdvo-
jena su sredstva iz opštinskog 
budžeta. Nakon priprema na 

izradi obimne dokumentacije 
pre nekoliko dana raspisana je 
javna nabavka za rekonstrukciju 
ulice Josipa Kramera sa izgradn-
jom kanalizacione i vodovodne 
mreže, a prema raspisanoj javnoj 
nabavci radovi će trajati 100 rad-
nih dana.                 M.V.

Trenutno se asfaltira jedna strana Vinogradske ulice,ali građani nisu zadovoljni, jer kažu 
godinama su tražili novi put, a za stazu kojom se asfaltira jedna strana ulice, misle da će im 
doneti probleme i vodu u dvorišta.

Moderno uređena ulica

dr Jasmina Assi

Nezadovoljni građani Vinogradske ulice u Vrbasu
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Najskuplja je investicija – u budalama.

Ako hoćeš mudro da živiš- moraš slušati gluposti.

Kada potone pamet – tikva ispliva.

Poravnanje naroda može se vršiti i tenkovima.

Oni koji stalno zovu narod, ili su kukavice ili ne-
sposobnjakovići.

Promašeni me pogodiše.

Čisti sudovi ne mogu zatrovati narod.

Iz knjige: “Mnogo nas je na kugli pređimo na kocku”

AFORIZMI - RATKO ŠOĆ

Nekada su ljudi živeli od svog rada. Danas
mnogi žive od tuđeg.

Umro je! Istekao mu je rok trajanja!

Život je roba široke potrošnje, bez garancije.

Nekome plate minuli rad, a nekome – preminuli.

Manje vas boli kad vas ujede tuđi pas, nego 
domaća džukela.

Nisu opasni dok laju. Bar znate odakle vam preti 
opasnost.

Širi su mi vidici, otkako su mi proširene zenice.

DOUŠIZMI - VESELIN MILIĆEVIĆ

Jednako težak koliko i human 
jeste posao hranitelja. U 
vrbaskoj opštini postoji neko-
liko hraniteljskih porodica koji 
brinu o deci bez roditeljskoj 
staranja, kao i o deci koja iz 
različitih razloga ne živi sa svo-
jim biološkim roditeljima. Jedna 
od njih je i porodica Draginje 
Fazekaš koja se ovim humanim 
pozivom bavi punih 20 godina.

- Obično su kod mene tine-
jdžeri, dolaze kao već male 
svršene ličnosti. Svi dolaze sa 
nekim problemom. Pomažemo 

im koliko možemo, nešto sami, 
nešto u saradnnji sa Centrom 
za socijalni rad, sa doktorima. 
Svako dete je priča za sebe, a opet 
je sve isto – započinje Draginja 
svoju priču o hraniteljstvu.

Dešavalo se da brine o detetu 
jedan, dva ili sedam dana, dok je 
najduži period koji je neko pro-
veo u njenom domu, oko deset 
godina. Kroz dom Fazekaša je 
za ovih 20 godina prošlo blizu 
četrdesetoro dece.

- Svi su oni prolaznici u mom 

životu koji ostave traga. Uvek 
mi je drago da vidim neke od 
njih i ti susreti uvek budu puni 
emocija. Ne znam da li sam i ja 
njima ostavila traga, ali znam da 
me niko od njih nije zaboravio. 
Veoma me poštuju i za njih sam 
uvek bila i ostala njihova tetka 
Draginja. Ima onih koji su sada 
već svoji ljudi, oženjeni ili udati. 
Jedna devojka koja je bila kod 
mene je sada medicinska sestra 
u bolnici u Sremskoj Kamenici, 
udata je i ima dvoje dece. Ona 
se sama borila za sebe. Ipak, sa 

druge strane, ima 
i dece koja se nisu 
snašla u životu, 
žive od soci-
jalne pomoći, 
u napuštenim 
kućama, neki su 
se i vratili kod 
roditelja. Često 
mi se obrate za 
pomoć iako su 
davno otišli iz 
mog doma. Uvek 
su to neki prob-
lemi u pitanju, 
najčešće ljubavni 
ili finansijski. Ja 
se uvek trudim 
da pomognem 
koliko mogu – 
kaže Draginja.

Trenutno kod 
nje stanuju dva dečaka, a pored 
njih, Draginja ima i dva sina. 
Ponosno ističe da su joj sinovi 
uvek bili podrška za poziv koji 
radi sve ove godine.

- Sećam se situacije kada nas 
je bilo desetoro u kući. Došla 
su neka deca koja su ranije bila 
kod mene, imali smo i neke 
goste, cela kuća je bila u leža-
jevima. Ipak, sve je odlično 
funkcionisalo i bila je radost u 
kući. Deca koja su kod mene na 
hraniteljstvu nikada nisu bila 

zapostavljena. Čak se ponekad 
pitam da li sam zbog svog poziva 
zapostavila svoju decu, ali nji-
hovi zagrljaji i ljubav koju mi 
pružaju mi ipak kažu da nisam 
– iskrena je Draginja. 

Tokom svih ovih godina, 
dodaje ona, bilo je različitih 
situacija, mnogo lepih trenu-
taka, ali i raznih problema.

- Jedna devojčica se udala u 
sedmom razredu. Dešavalo se da 
pobegnu od kuće, pa moramo 
da ih tražimo, da ukradu novac, 
imala sam dete koje se samop-
ovređivalo. Bilo je ponekad jako 
teško. Sa druge strane, bilo je 
i mnogo radosti, sreće i lepih 
stvari. Uglavnom sve dobro 
funkcioniše. Svako dete ima 
svoje obaveze, to je timski rad. 
Oni imaju svoja pravila, ja svoja, 
ali svi se korigujemo pomalo i 
to mora da funkcioniše. Učim ih 
da se brinu o sebi. Uvek gledam 
da ih što više naučim, jer će jed-
noga dana biti sami. Ja pokuša-
vam da im budem zaštita dok su 
kod mene, ali kad izadju odavde, 
nema više moje zaštite – naglas-
ila je Draginja.

Po zakonu, deca obično imaju 
pravo da stanuju u hraniteljskim 
porodicama do svoje 18 godine, 
pa Draginja smatra da bi bilo 
veoma dobro kada mi posto-
jala neka vrsta smeštaja za ovu 
decu dok, kako je dodala, ne 
stanu na svoje noge i budu skroz 
sposobni za samostalni život.

- O tome stalno pričam već 
dugi niz godina unazad. Kada 
bi u našoj opštini postojala neka 
vrsta kolektivnog smeštaja gde 
bi oni živeli bar još nekih par 
godina dok se ne snađu, jer retki 
su oni koji imaju gde da odu – 
završila je Draginja.                  

                                  M.Keković

Human i težak poziv
Hraniteljstvo u Vrbasu

Opštinska organizacija 
SUBNOR-a održala je godišnju 
skupštinu na kojoj je usvojen 
izveštaj o radu za proteklu 
godinu kao i plan aktivnosto za 
tekuću godinu. Prema rečima 
predsednika OO SUBNOR-a 
Vrbas, Veljka Milovića pos-
toje 13 datuma u toku godine 
koje ova organizacija obeležava. 
„Značajne događaje iz revolu-
cije iz Drugog svetskog rata 
obeležavamo svake godine. 

Jednom godišnje organizujemo 
putovanje stazama Revolucije. 
Prošle godine bili smo na 
Kozari, a ove godine idemo 
u junu na Sutjesku. Prevoz za 
ovo putovanje nam sponzoriše 
lokalna samouprava, što nama 
dosta znači“, rekao je Milović. 
Ova organizacije broji oko700 
članova. Iako već 15 godina za 
funkcionisanje udruženja ne 
dobijaju novac,  uspešno rade.                             

                                   S.K.

Vrbaski borci idu na SutjeskuPrljavo ili čisto – nije isto
U saradnji sa vodećom firmom 

za reciklažu u Srbiji „Grintek“, 
JKP „Komunalac“ organizovalo 
je u OŠ „Petar Petrović Njegoš“ u 
Vrbasu edukativnu predstavu za 

decu „Prljavo ili čisto – nije isto“. 
Glumci predstave „Prljavo ili 
čisto – nije isto“ Slobodan Boda 

Ninković, Jovica Tišma i Marija 
Veljković kroz pesme i šalu 
pokušali su da objasne učenicima 
trećih razreda kako da neguju 
ekološke navike. „Naša mala 

družina „Dečija 
zemlja“ nastala je 
pre sedam godina 
s idejom da se što 
više približimo 
deci jer smatramo 
da im je, u okol-
nostima u kojima 
živimo, potrebno 
više pažnje. Ova 
predstava u vezi 
je s najosnovnijim 

znanjima iz ekologije. Mi smo 
svesni da deca sve to vrlo dobro 
znaju i sprovode čak bolje i od 

nas odraslih, ali mi smo tu da ih 
kroz igru i interakciju podržimo 
i podsetimo na dobre navike“, 
rekao je glumac Slobodan 
Boda Ninković. Predstava je 
proistekla iz zajedničkog pro-
jekta „Grinteka“ i „Komunalca“. 
„Predstava „Prljavo ili čisto“ 
zapravo je kruna aktivnosti 
naša dva preduzeća. Mi smo 
uz podršku „Grinteka“ sprov-
eli ekološke radionice među 
učenicima trećih razreda u got-
ovo svim školama opštine Vrbas 
u nadi da će prihvatiti ideje koje 
smo promovisali da će postati 
ambasadori prirode“, rekla je 
dipl. inženjer hortikulture u JKP 
„Komunalac“ Tamara Milošević.

                               Bačka Press

Ekološka predstava u OŠ „P.P.Njegoš“

Održana godišnja skupština OUP Vrbas

Draginja Fazekaš

Penzionerima obećane
prostorije

Godišnjoj skupštini Opštinske 
organizacije penzionera Vrbas 
prisustvovao je predsednik 
Saveza penzionera Vojvodine 
Milan Nenezić. On je tom pri-
likom pohvalio OUP Vrbas 
koji rade na očuvanju stan-
darda penzionera. Na godišn-
joj skupštini usvojen je izveštaj 
o radu za proteklu godinu i 
najavljene su aktivnosti za 
tekuću. Poseban osvrt bio je 
na loše uslove rada ove oran-
izacije i nedostata finansijskih 
sredstava.“Na žalost ne finansi-
ramo se iz opštinskog budžeta, 

a trebalo bi. Mi smo najbro-
jnija organizacija. Nemamo ni 
tehničke ni prostorne uslove za 
rad. Nadam seda će nam ovoga 
puta lokalna samouprava izaći 
u susret i pomoći nam“, rekao 
je Mijić Mijović, predsednik 
OUP Vrbas. Sednici su pris-
ustvovali predstavnici lokalne 
samouprave Jovana Bujtović i 
Danilo Maraš i tom prilikom 
rekli da opština podržava rad 
ove organizacije i da će im 
uskoro obezbediti prostorije i 
tehničke uslove za rad.                            
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Malo veruju, ali imaju favorite
Političari oslobođeni odgovornosti

Još jedni izbori pred nama. 
Nekoliko dana preostalo je za 
razmišljanje. Neki razmišljaju 
da li uopšte da ispune svoju 
građansku dužnost i izađu na 
glasanje, a neki za koga da gla-
saju. Naravno ima i onih koji 
znaju. Neki glasaju svejedno, 
verovali ili ne. Više od 57 odsto 
ispitanika ne veruje obećan-
jima političara datim za vreme 
izborne kampanje, među njima 
su najčešće visokoobrazo-
vani i mladi. Samo 7,3 odsto 
veruje političarima pokazalo je 
istraživanje koje su sproveli TV 
B92 i Centar za slobodne izbore 
i demokratiju uoči izbora koji 
su zakazani za 24. april. U trci 
za narodne poslanike naći će se 
20 stranačkih lista, a pored par-
lamentarnih raspisani su i loka-
lni i pokrajinski izbori.

- Malo poverenja građani imaju 
u političare, pre svega, zato što 
se u Srbiji u politici mnogo laže 
i što su političari oslobođeni 
odgovornosti za greške. Zemlja 
nam je nesrećna zato što je to 
posledica loše politike koja se 

vodila poslednjih 30 godina, 
protiv koje sam uvek bio. Danas 
kad pogledam oko sebe čujem 
ono što sam godinama govo-

rio to govore ljudi koji me tada 
nisu podržavali i tada nisu imali 
poverenja, meni zbog toga nije 
žao, drago mi je da me sada 
razumeju, žao mi je što smo 
toliko vremena uludo izgubili. 
Kamo sreće da smo razumeli 
Evropu, region, demokratiju. 
Svi pokazatelji u ovom tre-
nutku govore da će 4 miliona 
ljudi glasati na izborima, što je 
za evropski standard iznad pro-
seka, s obzirom da je u zemlji 
ukupno oko 6 miliona glasača. 
Očekujem uspeh naše liste i 
veliki posao posle 24. aprila, i 

konsolidovanje demokratskih 
snaga u zemlji. Očekujem malo 
više mira i reda u svakome od 
naših života, to je ono što nam je 
potrebno. Da se vrati poverenje 
građana. Poslednji put sam bio u 
Vrbasu 2013. godine u kampanji 
za lokalne izbore, kada sam sti-
gao iz Kucure tamo su našem 
kandidatu za odbornika demoli-
rali poslastičarnicu, danas nije 
tako i drago mi je što kampanja 
u Vrbasu protiče bez takvih 
sukoba. Na konvenciji vidim 
one ljude sa kojima sam se u 
prošlosti sretao a to je dokaz, da 
građani u nas ipak imaju pov-
erenja i sa optimizmom ulazimo 
u ove izbore, - rekao je Čedomir 
Jovanović (LDP).

- Na žalost, od pojave višestra-
načja u Srbiji početkom devede-
setih godina, kvantitet političara 
je rastao, a kvalitet se smanjivao, 
jer je trebalo popuniti veliki broj 
javnih funkcija, koje su posta-
jale deo postizbornog političkog 
plena. Tada počinje jedan opšti 
grabež i pljačkaški pohod na 

državnu i narodnu imovinu, 
čiji smo vrhunac videli posle 
2000. godine, od kada je politika 
totalne rasprodaje Srbije post-
ala i državna politika. U takvoj 
situaciji apsolutno je normalno 
postalo da narodni poslanici 
gledaju samo svoje lične materi-
jalne interese i interese svojih 
partija, a ne interese grada i ljudi 
koji su ih izabrali, da ih pred-
stavljaju u republičkom i pokra-
jinskom parlamentu. Tako je 
bilo i u Vrbasu. Većina narodnih 
poslanika (čast izuzecima) koji 
su izabrani da predstavljaju ovaj 
grad, nisu ama baš ništa učinili 
za grad u kome su rođeni, po 
pitanju ekonomskog, kulturnog, 
sportskog ili socijalnog napr-
etka. Zato Vrbas danas ovako 
i izgleda. Veliki Bački Kanal 
je prava slika duhovnog stanja 
grada! Mi kao generacija mla-
dih političara, kojima politika 
nikada nije bila profesionalna 
životna delatnost, moramo 
vratiti moral u politiku, i veru 
da politika može da se vodi na 
častan način. Ljudi su izgubili 
nadu da ovo može biti izvodl-
jivo i zato oni najkvalitetniji 
Vrbašani, ne želeći da se valjaju 
u blatu svakodnevne politike, 
sede kući i spokojno gledaju 

kako im njihov grad propada. 
Ovome narodu su danas neo-
phodni mladi, stručni i odgovo-
rni ljudi koji neće morati postati 

članovi Srpskog pokreta Dveri 
da bi konkurisali za dobijanje 
radnog mesta. Trudićemo se 
da u našem gradu razbijemo 
monopol stranačko - paraz-
itskog sistema i uključimo 
sve ljude kojima slika parti-
jskog lidera ne stoji na zidu 
umesto slavske ikone, i kojima 
je budućnost ovoga grada i 
naše dece, važnija od apsolutis-
tičko-totalitarnih ambicija svo-
jih stranačkih lidera. Uključimo 
se svi da vratimo život Vrbasu!, 
- poručio je Ivan Kostić (Dveri).

Politika je javno zanimanje kao i svako drugo, kao posao sveštenika, lekara, oficira... Kroz istoriju je bilo neophodno 
da neko predvodi narod i da vodi državne poslove. Taj posao nikada nije bio lak za one, kojima je motiv bio da

dobrovoljno služe narodu

Verujem političarima, posebno 
verujem Vučiću. Uvek izlazim na iz-
bore jer smatram da je to dužnost 
svih građana. Nadam se da će biti 
dobro posle ovih izbora. Mora biti 
bolje.

Ruža Fenjveši – Feketić

Ne pratim mnogo politiku i ne za-
nima me. Mislim da se svi politikom 
bave iz interesa, uglavnom zbog 
novca. Kad bih imala neke koristi 
i ja bih se bavila politikom. Uglav-
nom mi niko od političara ne deluje 
ubedljivo.

Radmila Koprivica – Vrbas

Izaćiću na izbore, najpre zbog 
svoje dece, a to je i naša građans-
ka dužnost. Punu podršku dajem 
Vučiću, jer mislim da treba da za-
vrši ono što je počeo. Ne valja da se 
političari stalno smenjuju.

Božidar Božović – Kula

Uglavnom ne verujem političari-
ma. Odrasla sam, pa ne verujem 
u bajke za razliku od mladih. Mogu 
da procenim kada, koliko i kome od 
njih mogu da verujem. Na žalost ne 
verujem ni u institucije, posebno 
u institucije koje se bave zaštitom 
životinja.

Svetlana Đorđin – Nadalj

U Srbiji se u politici mnogo 
laže

Čedomir Jovanović (LDP)

Kvantitet političara je ras-
tao, a kvalitet se smanjivao

Ivan Kostić (Srpski pokret 
Dveri)

Građani govore o tome koliko veruju političarima

Čedomir Jovanović Ivan Kostić 

►
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Malo veruju, ali imaju favorite
Političari oslobođeni odgovornosti

Mnogi su prestali da veruju 
obećanjima, bilo da su u pitanju 
političari koji su na vlasti ili oni 
u opoziciji. Ipak, ima i onih koji 
veruju političarima, jer kako 
kažu, mora se nekom verovati.

- Verovatno građani ne veruju 
političarima zato što se pokazalo 
da na srpskoj političkoj sceni 
vlast može da čini svako sa sva-
kim. Što se tiče SPS-a, mi smo 

svo ovo vreme, na neki način 
saputnici vlasti, 2003. godine 
smo pomogli Koštinici, 2008. 
Tadiću, 2012. Nikoliću i Vučiću, 
i smatramo da smo prva par-
ija koja je preživela sve. Mi smo 

pravi socijalisti, a svi se samo 
služe našim idejama u kampanji, 
obećanja da se sami razvijamo, 
da bude besplatno zdravstvo, 
školstvo, za sve stranke to važi 
samo u kampanji, a za nas soci-
jaliste je to način života i pro-
gram koji želimo da ostvarimo. 
Mi ćemo biti ti koji ćemo čuvati 
socijalnu stabilnost u Srbiji i 
uravnotežićemo moć na srpskoj 
političkoj sceni svih stranaka. 
Sve više je građana koji upravo 
veruju SPS-u, čak i oni koji 
nekada nisu bili naši simpatiz-
eri sada nam veruju - rekao je 
Bajatović. 

- Stanje u državi je razlog 
zbog kojeg građani uglavnom 
ne veruju političarima. Na žalost 
svet je izašao iz recesije, a naša 
zemlja i dalje tone i to je ono što 
nas dovodi u situaciju da ljudi ne 
veruju političarima. Uglavnom 
ne veruju oni ljudi koji su dali 
poverenje trenutno ovoj vlasti 
koja nas vodi. Verujem da će 
ovoga puta svi dobro razmisliti 
i da će pogledati u svoj frižider, 
novčanik, poresku prijavu, 
račun za struju, pa će videti 

kad je bilo bolje. Problem je što 
mladi više nemaju poverenja 
ni u obrazovanje ni u državne 

institucije. Neki ljudi lakše dođu 
do doktorata nego do završetka 
srednje škole - kaže Šutanovac.

- Jedan deo političara je 
potrošen za sve ove godine. 
Velika većina je po 8 godina bila 
na vlasti, i sada hoće ponovo, 
kao “naučili su se na greškama”, 
a greške plaćamo svi zajedno. 
Godinama su iznosili obećanja 
koja nisu ispunjena. Politika je u 
stvari život, u kome ljudi imaju 
različite ideje, ciljeve i interese i 
pokušavaju da ih ostvare.

Problem u Srbiji je u tome što 
mnogi, kroz politiku pokušavaju 
da ostvare sopstvene interese, 
zaborave zašto su izabrani, a to 
se vremenom prepozna i kažn-
java na izborima.

SNS je ozbiljna stranka 
koja ima ozbiljnog, vrednog 
i posvećenog lidera, koji isto 
traži od svakog člana. Rad, red 
i postavljanje realno ostvarivih 
ciljeva, a pre svega rezultati u 
prethodnom periodu, kao i 
dokazani patriotizam, su glavni 
razlozi za poverenje SNS - u. 
Vidljive i očigledne promene 
na bolje, su promene u Srbiji 
u mnogim oblastima života, 
a to je za običnog građanina 

najbitnije. Da se stvari deša-
vaju odmah i sada. To ljudi 
vide i osete, i to će nagraditi 
na predstojećim izborima. 

Budućnost i perspektiva je u 
velikom broju mladih, obra-
zovanih ljudi, kojima je dosta 
praznih obećanja, i u SNS-u su 
videli priliku za ostvarenje svo-
jih ideja - rekao je Džekov.

                         Sanja Kalajdžić

Neispunjene obaveze prema građanima, obećanja bez pokrića, bahatost, neodgovornost…, samo su neki od razloga za 
nepoverenje građana prema političarima.

   Ne verujem političarima,
dosta sam se svega naslušao, 
imam 60 godina. Ipak izaćiću na 
izbore, moram obaviti građansku 
dužnost. Ja sam bio Titov komuni-
sta i ostao sam taj i danas.

Mileta Tadić – Kula

Od uvek izlazim na izbore. Mora 
se nekome verovati i očekivati 
da će se živeti bolje. Verujem da 
političari žele da pomognu državi. I 
sada verujem i nadam se da će biti 
svima bolje.

Lidija Bordaš - Feketić

Ne verujem ama baš ništa i nikom. 
Svi lažu. Ništa ne ispunjavaju od 
svojih obećanja. Najteže mi pada 
to što obećavaju, a nezapošljavaju 
mlade ljude. Nezaposlenost je ve-
lika. Otiće ko god može iz države.

Boško Šender – Srbobran

Obavezno ću izaći na izbore, jer 
me je sramota da ne glasam. Na 
žalost ne verujem političarima, i 
ne verujem da će se išta promeniti 
nakon izbora. Trebalo bi da se po-
jave novi, smeli i pametni ljudi na 
političkoj sceni. Izbori se održavaju, 
a glasači nemaju baš neki izbor.

Slavica Dvožak – Kula

Na srpskoj političkoj sceni 
vlast može da čini svako sa 

svakim
Dušan Bajatović (SPS)

Neki ljudi lakše dođu do 
doktorata nego do

završetka srednje škole

Dragan Šutanovac (DS)

Građani govore o tome koliko veruju političarima

Dušan Bajatović 

Dragan Šutanovac

PREDIZBORNA

Izbori su sad na redu.
Biraćemo - ne znam koga.

Tovare nam novu bedu
kandidati - moj, do moga.

Na listama svi su bili.
Poznati su dobro svima.
Samo strane promenili
da bi bilo bolje njima.

Dok kampanja horor traje
svi pričaju bajke redom.
Obećanja svak nam daje:
mi ostasmo dalje s bedom.

Dok fotelje razmenjuju
i preleću tamo - vamo,

nama gadno podvaljuju
ko da ništa mi ne znamo.

Da l` smo protiv vlasti ove -
Pitaju nas na ulici!

I kad nove vlasti dođu
opet smo na nizbrdici.

 Veselin Milićević

Greške plaćamo svi zajedno

Đorđe Džekov (SNS)

Đorđe Džekov
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... U tom periodu se u Bačku 
naselilo 3.040. kolonističkih 
porodica; od toga broja treba 
odbiti 267 porodica, pošto je 
u međuvremenu 217 porod-
ica izumrlo, 36 je otpušteno sa 
pasošem, a 14 je pobeglo. Broj 
seljaka iznosio je 2.366, zanatlija 
307, broj nadničara i udovica 
100. Iz tih podataka se jasno 
da videti da je 85 posto bačkih 
nemačkih kolonista pripadalo 
seljaštvu,a da su samo 15 odsto 
činili profesionisti, zanatlije, 
nadničari i udovice, koji su 
naseljeni bez dodele zemlje. U 
svim jozefinskim naseljima se 
procenat seljaka kreće između 
85 i 95. U Torži- Savino Selo broj 
244 su kolonističke kuće, 233 
seljaka, 21 zanatlija, broj sesija 
115; Crvenka 535 kolonističkih 
kuća, 405 seljaka, 130 zanat-
lija 181 sesija; Novi Vrbas 293 

kolonističke kuće, 248 seljaka, 
45 zanatlija 130 sesija: Kišker-B.
Dobro Polje, 215 kolonističkih 
porodica, 198 seljaka, 17 zanat-
lija i 90 sesija. Sekić-Lovćenac; 
230 kolonističkih porodica, 217 

seljaka, 13 zanatlija i 100 sesija. 
Buljkes-Maglić: 215 kolonis-
tičkih porodica, 200 seljaka, 15 
zanatlija i 90 sesija i Novi Sivac; 

135 kolonističkih kuća, 130 sel-
jaka, 5 zanatlija i 78 sesija. Iz 
ovog pregleda jasno proizilazi 
da su u Bačkoj mahom osniv-
ane seljačke naseobine, i to ne 
mala sela nekgo velike i jake 

opštinske zajednice. To je bilo 
posve moguće zahvaljujući čin-
jenici da se raspolagalo veli-
kim prostranstvom. Od devet 

protestantskih kolonija dve su 
imale po 80, jedna preko 100, 
pet preko 200 i jedna preko 
500 kolonističkih kuća. Sela su 
mahom podizana duž najvažni-
jih puteva i uglavnom su imala 
po tri paralelne duge ulice i više 
poprečnih. Kroz srednju dugu 
ulicu, tzv. glavnu ulicu vodio je 
drum. U sredini sela je obično 
postojao slobodan prostor sa 
jednom ili dve crkve, opštins-
kom zgradom i drugim javnim 
zdanjima. Pošto je velikim mes-
tima srazmerno mnogo bilo 
potrebno hrane za toliki broj 
žitelja, to su po dve, tri pa i četiri 
predije spajane u jedno jedin-
stveno seosko područje. Atari 
pojedinih opština bili su izdel-
jeni, a u skladu sa određenom 
privrednom podelom, na tri 
deonice (letnje, zimske i neo-
brađene njive): na njive, ledine 
za ispašu, guvna i vinograde. 
Svaki seljak dobijao je pored 
parcele uz kuću, dvorišta i bašte 
i jedno guvno.U opštinama kraj 
Telečke dodeljivani su i vino-
gradi; nadalje je polusesionista 
dobijao 16 ili 17 jutara oranica 
i 10 i po jutara ledine, a takoz-
vani četvrtinski seljak samo 8 
jutara oranica i nepunih 5 jutara 
ledine ili travnjaka. Seljaci su 
bili polusesionisti. Jedna cela 
sesija iznosila je u zavisnosti od 
kvaliteta 32-34 malih mađarskih 
jutara. Vrbaški seljaci su dobijali 

16-17 jutara oranica i 10 i po 
jutara ledina.

Istorija naše kolonizacije i 
našeg doseljavanja još i danas 
stoji na samom početku, pa su 
u tom pogledu, naša znanja 
nesigurna i nepouzdana. Ako 
bi pokušali da odgovorimo na 
neka pitanja iz delokruga kol-
onizacije, odmah bi se suočili 
sa činjenicom da ni na jedno 
od tih pitanja ne možemo da 
damo pouzdan, naučno utemel-
jen odgovor . Školski primer u 
tom pogledu predstavlja prob-
lem jozefinskog poziivnog pat-
enta. Taj patent, nam je jed-
ino Ejman preneo, izgleda 
ovako: Mi, Josif II, po milo-
sti Božjoj izabrani Rimski car, 
kralj Mađarske, Češke, Galicije 
i Lodomerije, ovim svakom 
obznanjujemo da u našim kral-
jevinama Mađarskoj, Galiciji i 
Lodomeriji posedujemo mnoge 
puste i nenastanjene predele, pa 
smo namerni da ih naselimo 
ljudima iz Nemačkog carstva 
naročito iz Pokrajine Gornja 
Rajna ...

      
   Nastavak u sledećem broju

Knjiga o Vrbasu , Fridriha Loca prvi put je objavljena 1935.godine, a drugo 
izdanje doživela je 1975.godine. Prvi put  izlazi na srpskom jeziku u izdan-
ju Muzejske zbirke Kulturnog centra Vrbas 2014. godine. Treće izdanje 
Muzejska zbirka obezbedila je uz pomoć prenumeranata, naših sugradjana. 
Knjigu priredio i preveo Tomislav Bekić.

Knjiga o Vrbasu
Feljton:

Nedavno je u Bioskopu 
Jugoslavija u Vrbasu održano 
jedno nesvakidašnje i veoma 
interesantno predavanje 
na temu životnih veština. 
Predavanje na žalost nije iza-

zvalo veliku pažnju, možda 
zbog toga što je koučing nešto 
novo i nepoznato u našoj sre-
dini i tek poslednjih godina se 
u našoj zemlji govori o tome, 

a ima sve više i stručnih cen-
tara koji se bave motivacionim 
predavanjima koja uglavnom 
i prevashodno imaju za cilj da 
čovek maksimalno razvija svoje 
potencijale, kao i podizanja 

samosvesti. “Mnogo toga ljude 
ograničava u životu, a da nisu 
svesni šta je to što ih zadržava, 
ili sprečava na putu ka uspehu. 
Mi kao ljudi smo odgovorni 

za svoje živote, obično krivnju 
za neuspehe prebacujemo na 
druge, što je pogrešno, treba 
sebi odgovoriti na pitanje kako 
uspeh izgleda za mene”,rekla je 
En Benkroft. Nastavljajući pre-
davanje sa veoma korisnim save-
tima, na temu oslobađanja ljud-
skih potencijala, oslobađanja 
loših navika, pravljenja pravih 
iskoraka kako bi živeli uspešan, 
ispunjen i život koji nama kao 
individuama i pojedincima 
najviše odgovara i prija. Inače, 
En Benkroft je trener životnih 
veština iz Velike Britanije sa 25 
godina profesionalnog iskustva 
u pomaganju ljudima po celom 
svetu. Već nekoliko puta je 
držala motivaciona predavanja 
u Srbiji i zemljama u regionu. 
Kroz iskustvo u radu sa decom, 
starima i vođenju sopstvenog 
biznisa osmislila je program 
kroz koji ljudima pomaže da 
razviju svoje potencijale. Njen 
sistem rada zasnovan je na prin-
cipu objektivnog slušaoca koji 
ljudima pomaže da sagledaju 
svoje greške kao tačke učenja 
i upotrebe ih za dalji napredak 
u životu.

                   
                 Ljubinka Nedović

Životne veštine - put ka uspehu
U organizaciji opštine Vrbas, Biznisnova - centra za proaktivno poslovanje 

iz Novog Sada i Bioskopa Jugoslavija – održan seminar o lajf koučingu Biranje pod moranje

O romanima, čitanju i čita-
ocima. O pisanju, piscima, 
uredništvima i izdavačima, 
vrbaska čitalačka publika biće 
u prilici da razgovara sa emi-
nentnim gostima, vrsnim 
poznavaocima pisanja, pisaca, 
romana, književnosti, ured-

ništva, vrsnim poznavaocima 
izdavača i izdavaštva. A gosti su 
Milan Vlajčić, filmski kritičar, 
Gojko Božović, književnik i 
urednik “Arhipelaga” i Zoran 
Hamović, glavni i odgovo-
rni urednik Izdavačke kuće 
“Klio”. “Ništa neobično, 

razgovaraćemo na temu čitanja. 
Kako čitaoci reaguju kada je u 
pitanju knjiga, i to će biti jedna 
prava čitalačka konvencija u 
neposrednoj komunikaciji 
čitalaca - publike i onih, koji 
pišu, stvaraju, uređuju,” kaže 
Branislav Zubović, bibliotekar.  

Konvencija sa upečatljivim i 
atraktivnim i svakako trendo-
vskim i aktuelnim nazivom, se 
radi u organizaciji Narodne bib-
lioteke “Danilo Kiš” i Izdavačke 
kuće “Klio”.

                    Ljubinka Nedović

Jozefinska
kolonizacija

En Benkroft iz Engleske, kouč trener, održala motivacioni 
seminar u Vrbasu pod nazivom ”Ka uspehu, korak po korak”.

Predizborna čitalačka konvencija

Milan Vlajčić, filmski kritičar, Gojko Božović , književnik i 
Zoran Hamović, urednik “Klia” govore na predizbornoj čita-
lačkoj konvenciji 22.aprila u 19 časova u vrbaskoj Biblioteci.

Jozefinski pozitivni 
patent od

21. septembra 1782.

Branislav Zubović
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Kada se sa Vama razgov-
ara imam utisak da se mora 
krenuti od “Velikog rata”, 
romana, koji je pobrao sve 
ugledne književne nagrade 

“Meša Selimović”, NIN, ali je 
bio i nominovan i za međun-
arodnu književnu nagradu 
IMPAC Dablin. Kako procenu-
jete značaj tog romana za srp-
sku književnost?

Pisac nije najpozvaniji da 
određuje značaj svog dela za 
noviju književnost, već to treba 
da učine čitaoci i kritika. Čitaoci 
su kazali, da spomenem samo 
podatke koji su proverljivi, da je 
ovo najčitaniji roman u 21. veku 
i svakako roman o kojem se 
najviše govorilo od svih dobit-
nika NIN-ove nagrade posle 
“Sitničarnice kod Srećne ruke” 
Gorana Petrovića. Svakako da 
“Veliki rat” nije jedini roman o 
kojem se govorilo i pisalo, ali 
broj kritika koje je dobio u Srbiji 
i inostranstvu, recimo, prevazi-
lazi broj kritika za sve moje 
dosadašnje knjige zajedno. To su 
svakako podaci koji pisca čine 
srećnim, jer mu pokazuju da 
njegov trud nije bio uzaludan.

Da li je roman „Veliki rat“ 
pokazao da imamo i čitalačku 
publiku za kvalitetnu i dobru 
književnost i čime je osvojio i 
strance?

Odgovor na ovo pitanje direk-
tan je nastavak onog na pre-
thodno. Da, čitanje “Velikog 
rata” pokazalo je da imamo 
čitalačku publiku. Ne samo za 
romane s jednostavnom radn-
jom i prostim emocijama, već 
za štivo sa razgranatom fabulom 
i vrlo nijansiranim osećanjima. 
Ovo je vrlo, vrlo ohrabrujuće, 
kad imate u vidu da se iz Srbije 
i dalje iseli 15.000 obrazovanih 
ljudi godišnje, a to su, treba pret-
postaviti, sve oni koji bi mogli 
biti i neka buduća čitalačka pub-
lika. Čitaoci se stvaraju i neguju 

dugim čitanjem i tu smo svi mi 
pisci na istom zadatku, počev od 
onih sjajnih koji pišu za decu, 
do onih koji dobijaju najveće 
književne nagrade. Čini se da 

urpkos tome što imamo društvo 
koje i dalje ima neku manu te 
se toliki još iseljavaju, imamo 
pojedince koje treba nagrađivati 
novim dobrim knjigama.

Vaši romani i novele, inače, 
su prevedeni na desetak 
evropskih jezika, što znači da 
dobra književnost uvek može 
da pronađe put?

Kako pronaći put do čitalaca 
na stranim jezicima, nije lako 
kazati. Kad ste na svom mater-
njem jeziku, vi ste središnji 
događaj, vi ste pisac koji bi 
trebalo da se čuva i pazi; kad 
dolazite na drugo tržište kao 
prevedeni pisac, vi ulazite u 
trku kao nepodržan autor. Nije 
tako teško doći do srca čitalaca, 
jer svi su oni na svim jezicima 
isti: traže dobru knjigu, već je 
mnogo teže kako da oni opaze 
vašu knjigu. U Francuskoj, gde je 
“Veliki rat” preveden dobio sam 
desetine odista sjajnih kritika, 
toliko dobrih da su poznavaoci 
tamošnjih prilika kazali da se 
tako nije pisalo o nekoj srpskoj 
knjizi još od “Grobnice za 
Borisa Davidoviča” i “Hazarskog 
rečnika”, ali izdavač tek treba da 
mi pošalje broj prodatih prim-
eraka za ovu godinu, kada ću 
videti do kog broja čitalaca sam 
zapravo stigao. 

Kako dobra knjiga može 
da nađe put u ovim našim 

vremenima u kojima je domi-
nantna politika, mediji su kažu 
strogo kontrolisani i zaduženi 
osim za politiku za zabavni 
život građana?

Mislim da ni politika 
ni mediji s tim nemaju 
ništa. Čitanje je privatna 
stvar. Pisac komad svoje 
ljudskosti daje na pok-
lon čitaocima koji, čita-
jući knjigu, pronalaze 
ljudskost u sebi. U tom 
procesu nema ometa-
jućih faktora za svakog 
ko je pronašao sebe u 
čitanju. Druga je priča 
što bi Srbija mogla da ima 
deset puta više čitalaca da 
nam je obrazovanje bolje. 
Nije lako stići do saznanja 
da se nešto divno nalazi 
u knjigama, nešto što 

može čoveka obogaćivati tokom 
čitavog života. Izuzetno je važna 
u tome uloga škola, biblioteka, 
pa i samih medija. Ali kad se 
jednom čitalac pronađe, onda 
mu više ne treba ništa osim 
novih i novih dobrih knjiga.

Vaša najnovija knjiga “Sonata 
za lošeg čoveka”, em je intrig-
antna po naslovu, mnogo dru-
gačija od “Velikog rata”, a i bavi 
se dobom čiji smo bili savre-
menici. I čini se da to doba i 
danas traje?

Da, novi roman sas-
vim je drukčiji od pre-
thodnog. Tako treba da 
bude sa svakom novom 
knjigom. Ne treba se 
koristiti starom sla-
vom, a nastavke mahom 
pišu samo petparački 
pisci. Zato sam pomis-
lio da treba da zavirim u 
današnje vreme. Nije to 
bilo lako, jer ono još traje 
i teško se otud upućuje u 
roman. Ali, promenio 
sam ugao gledanja na 
to vreme- nevreme, 
čitavog ga sabio u lik 
jednog junaka, gospo-
dina Petrovića, i načinio osno-
vicu za romaneskni pogled na 
vreme cirkusa, čuda i zamaja-
vanja koje i dalje živimo.

Pisac koji je obeležio našu 
mladost  bio je Danilo Kiš, 
tako ste i govorili na vrbaskoj 
svečanosti posvećenoj Danu 
biblioteke koje nosi ime ovog 
našeg i evropskog pisca.  Da 
li ge je ili nije zaboravilo 
naše društvo, a možda i neki 
književni krugovi?

Recepcija pisca nakon njegove 
smrti dvosmeran je proces: s 
jedne strane na dugovečnost 

pamćenja utiče kvalitet dela, s 
druge strane svi oni koji su pisca 
nadživeli, a imaju neki lični ili 
životni interes da njegovo delo 
osporavaju, činiće to do kraja 
svojih života i otežavati recep-
ciju. Računa se da tek nakon 
50 godina od smrti pisca, na 
trajnost pamćenja njegovog 
dela utiču samo knjige koje je 
napisao. Kiš je, kako znamo, 
umro 1989. i kako je prošlo 
tek nešto više od 25 godina od 
njegove smrti, treba se strpeti pa 
videti kuda idu njegove knjige 
kroz još možda desetak ili dva-
deset godina. Moje je uverenje 
da će one naći trajno mesto 
u našoj književnosti, iako ne 
onakvo kakvo nam se činilo na 
dan Kišove smrti.

S obzirom da sam pomenula 
Vrbas, tada ste rekli da Vas 
mnogo toga veže za ovaj grad. 
Kakva su Vaša sećanja na ovaj 
grad ?

Vrbas je rodno mesto majčine 
familije i ja sam kao dete dolazio 
svakog leta da tu provedem po 
mesec pa i više dana. Imam i 
dalje mnogo rođaka u Vrbasu: 
četvoricu braće i jednu sestru sa 
njihovim porodicama, tako da 

me za ovo mesto vezuju samo 
sentimentalna sećanja, pa bih 
čak mogao kazati da sam, kada 
sam se u februaru po prvi put 
vratio u Vrbas kao pisac, imao 
utisak kao da sam Manov Tonio 
Kreger koji se vratio u grad L. I 
zaista je bilo tako. Moja majka 
odavno je pokojna, i niko od 
njenih školskih drugova nije 
me dočekao, jer ako je neko i 
živ, on sada ima preko osam-
deset godina.

Vi ste pisac, nije Vam strana 
ni drama, prevodilac ste, 
istovremeno i muzički kritičar. 

Sve lepe umetnosti u jed-
nom, koliko su prijemčive za 
današnji svet u kojem živimo?

Nepokolebljivo ću do pos-
lednjeg daha i dana verovati u 
umetnost. Ona je jedina ljudska 
aktivnost koja se obraća našim 
emocijama, a emocije nas, 
znano je, razlikuju od životinja. 
Zato umetnost, siguran sam, 
neće umreti. Transformisaće se: 
iz papirnog u digitalni oblik, iz 
digitalnog u ko zna koji, ali će 
suština razmene čoveštva ostati.

Rekli ste u Vrbasu da je 
književnost odredila ljud-
ski rod,a gde je danas srpska 
književnost?

Ona je jedan od najvitalnijih 
segmenata društva. Ponosan 
sam, stoga, što sam srpski pisac. 
Mislim da Kiš, Pekić, Andrić, 
Selimović imaju u koga da gle-
daju danas, a mislim da i oni 
žive zato što se u Srbiji i dalje 
na specifično ozbiljan način 
shvata pisanje i književnost 
sama. Vidim kako ovaj vid 
„ambiciozne književnosti“ sve 
više ustupa mesto lakom štivu, 
ne samo kod nas, ali vidim i 
kako se rađaju nove generacije 
ambicioznih pisaca, pa će valjda 

i moja generacija imati od koga 
da živi u budućnosti.

 A gde je srpska kultura i koji 
status ima u ovom društvu ? 

Ona je usko povezana sa obra-
zovanjem. Obrazovanje nam je 
na katastrofalnom nivou, pa ni 
kultura ne može biti mnogo 
više. Nemojmo pričati o lepoti 
i umetnosti, dok ne obrazujemo 
publiku koja voli lepo. Danas iz 
škola izlaze učenici koje niko 
nije stigao da vaspita, a država 
to kao da ne primećuje i dopušta 
da imamo sve nastavlja da bude 
tako.             Ljubinka Nedović

Vreme cirkusa, čuda i zamajavanja koje i dalje živimo
Aleksandar Gatalica, poznati srpski pisac i književnik, autor romana “Veliki rat”, najčitanijeg u 21. veku

O novom romanu “Sonata za lošeg čoveka”, pisac kaže … pomislio sam da treba da zavirim u današnje vreme. Nije to bilo lako, jer ono još traje i teško se 
otud upućuje u roman. Ali, promenio sam ugao gledanja na to vreme- nevreme, čitavog ga sabio u lik jednog junaka, gospodina Petrovića, i načinio osno-
vicu za romaneskni pogled na vreme cirkusa, čuda i zamajavanja koje i dalje živimo.

Nije teško doći do srca čita-
laca - jer svi su oni na svim 
jezicima isti: traže dobru 

knjigu

Pisac komad svoje ljudsko-
sti daje na poklon

čitaocima

Za Vrbas vezuju samo
sentimentalna sećanja

Do poslednjeg daha ću 
verovati u umetnost
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Parkinsonova bolest treći 
je najučestaliji neurološki 
poremećaj kod ljudi. Javlja se 
u 1% populacije starije od 60 

godina. Učestalost pojave PB 
raste sa povećanjem starosti, a 
nešto češće obolevaju muškarci 
nego žene. Danas u svetu od PB 
boluje oko dva miliona ljudi, a 

pretpostavlja se da bi se taj broj 
mogao udvostručiti u nared-
nih 30 godina. “Još uvek nije 
poznat tačan uzrok ove bolesti 

i iako je sa starošću povećana 
stopa obolevanja, pretpostavlja 
se da je interakcija više činilaca 
među koje, pre svega, možemo 
ubrojati pozitivnu porodičnu 

anamnezu, pol, rasu, stres, 
izlaganje herbicidima, pestici-
dima, teškim metalima, nekim 
vrstama lekova i drugo”, naglas-
ila je dr Cveta Roganović, načel-
nica Neurologije. Prema njenim 
rečima lečenje je uspešno u 
ranom stadijumu. “Lečenje 
je siptomatsko, ali uspešno 
u ranom stadijumu kada je 
moguće kontrolisati simp-
tome lekovima, to je od velikog 
značaja za radno sposobne 
ljude. Kako bolest napreduje, 
neophodna je kombinacija više 
lekova, stalna kontrola terapije, 
ali i pojačana fizička aktivnost 
zbog opšteg fizičkog i psihičkog 
stanja. Naravno, važna je i velika 
podrška najbližih srodnika i pri-
jatelja”, rekla je dr Roganović.

                               Bačka Press

U Opštoj bolnici Vrbas u peri-
odu od 02. do -13. aprila 2016. 
godine rođeno je 15 beba i to 
6 devojčica i 9 dečaka. (02.04.) 
Ivić Vanja i Popović Nikola iz 
Vrbasa – dobili su devojčicu 
(04.04.)Varga Ksenija i Julijan 
iz Ruskog Krstura – dobili su 
dečaka , Grmuša Zorica i Branko 
iz Kule – dečaka, Dudaš Nataša 
i Vladimir iz Ruskog Krstura – 
devojčicu. (05.04.) Sep Aneta 
i Roland iz Srbobrana – dobili 
su dečaka, (07.04.) Komazec 
Dragana i Bojan iz Vrbasa – 
dobili su dečaka, (08.04.) Đinđić 
Ivana i Miodrag iz Ravnog Sela 

- dobili su dečaka, Sredojević 
Snežana i Dejan iz Novog Sada 
– dečaka, Doroški Zlata i Babić 
Đorđe iz Pivnica – devojčicu, 
(10.04.) Komatina Slađana i 
Miljan iz Savinog Sela – dobili 
su devojčicu, (12.04.) Zbućnović 
Milanka i Svetozar iz Zmajeva 
– dobili su devojčicu, (13.04) 
Magoč Sandra i Ričard Šinka 
iz Feketića – dečaka, Abulahi 
Snežana i Ilić rade iz Srbobrana 
– dečaka, Matijević Milica i 
Cimeša Dalibor – dobili su 
devojčicu.

Rođene bebe

Treći najučestaliji neurološki poremećaj
Svetski dan borbe protiv Parkinsonove bolesti

Šta znaš o zdravlju?
Opštinski kviz “Šta znaš 

o zdravlju”, tradicionalna 
aktivnost u organizacijama 
Crvenog krsta na teritoriji 
Vojvodine, realizuje se skoro 
dve decenije. Učestvovale su 
osnovne škole “Petar Petrović 
Njegoš”, “Svetozar Miletić” i 

“20.oktobar” iz Vrbasa,”Branko 
Radičević” iz Savinog Sela, 
i “Vuk Karadžić” iz Bačkog 
Dobrog Polja, u kategoriji pod-
mlatka, dok je Srednja stručna 
škola “4.juli” učestvovala u kat-
egoriji omladine. Komisija koja 
je ocenjivala odgovore radila je 
u sastavu - Snežana Jovović, 
stručni saradnik u Crvenom 
krstu Vrbas, Zorica Doknić, 
medicinska sestra i Mirjana 
dr Nakov, načelnica Službe 
za transfuziju krvi Opšte bol-
nice u Vrbasu. Gost na ovom 
događaju bio je Igor Crnjanski, 
predsednik Udruženja za borbu 
protiv dijabetesa grada Vrbasa 

“Plavi Vrbas”, koji je govo-
rio o prevenciji dijabetesa,a 
povodom teme ovogodišnjeg 
Svetskog dana zdravlja. Tom 
prilikom je uručio i zahval-
nicu Crvenom krtsu Vrbas za 
pomoć i podršku radu ovog 
udruženja. Prvo mesto pripalo 

je učenicima OŠ “Vuk Karadžić” 
iz Bačkog Dobrog Polja (Bojana 
Zarubica, Jovana Vrekić i Azra 
Džanić),koje je pripremala pro-
fesorica Sonja Marić,a drugo i 
treće mesto sa istim brojem 
bodova pripalo je OŠ “Branko 
Radičević” iz Savinog Sela (Iva 
Živanović, Mina Ćorović i Sara 
Babić) i OŠ “Svetozar Miletić” 
(Anja Dokić, Tara Bešlić i Tara 
Bulajić), obe ekipe je pripremao 
profesor Nebojša Sekulić. 
Organizatori su se zahvalili i 
profesorima koji su pripremali 
ostale ekipe - Jasni Braun, 
Tatjani Lelić i Ivani Uskoković.                   

                                           S. K.

Zdravlje je preduslov za sreću
Prema definiciji Svetske 

zdravstvene organizacije 
“zdravlje nije samo odsustvo 
bolesti već i potpuno fizičko, 
psihičko i društveno blagos-

tanje”, a poslednjih godina defi-
nicija je proširena da bi ukl-
jučila sposobnost da se vodi 
“društveno i ekonomski pro-
duktivan život”. Zdravlje je 

stanje potpunog, fizičkog, psi-
hičkog i socijalnog blagostanja, 
a ne samo odsustvo bolesti. 
Savremena nauka kvanitita-
tivno definiše zdravlje kao sumu 
“rezervnih kapaciteta” osnovnih 

funkcionalnih sistema. U tom 
smislu neophodno je da svaki 
pojedinac razmišlja da li svo-
jim načinom života samo troši 
i smanjuje rezerve zdravlja i da 

li dovoljno čini da očuva i una-
pređuje svoje zdravlje. Zdravlje 
nije samo naše vlasništvo. 
Zdravlje se ne nasleđuje samo 
od predaka, već ga čovek poza-

jmljuje i od svojih potomaka. 
Dužina života i rezerve zdravlja 
nisu opredeljeni isključivo 
nasleđem. Na njih u mnogome 
utiču i drugi faktori, pre svega, 
način i uslovi života i rada. 

Zdravlje savremenog čoveka 
najviše ugrožavaju preobilna i 
neadekvatna ishrana, nedovol-
jna fizička aktivnost, stresna 
prenaprezanja, zagađenja 
životne i radne sredine, štetne 
navike, i sl. Prekomerna ishrana 
u kombinaciji sa hipokinezijom 
i prekomernim nervno-emocio-
nalnim opterećenjima uzrokuje 
najveći broj savremenih bolesti 
civilizacije: oboljenja mišić-
no-koštanog sistema, bolesti 
srca i krvnih sudova, organa 
za disanje, varenje i različita 
nervno-emocionalna oboljenja. 
Kretanje, optimalna fizička 
aktivnost, je uslov za očuvanje 
čovekovog zdravlja i normal-
nog funkcionisanja organa, 
sistema i čovekovog organizma 
u celini. Svako prekomerno 
ograničavanje motorne aktiv-
nosti u protivurečnosti je sa 
čovekovom biološkom priro-
dom. Ono izaziva raznovrsna 
narušavanja i rastrojstva funk-
cija najvitalnijih organa i sistem 
organizma, koja su u početku 
samo funkcionalnog, a kas-
nije i organskog karaktera. 
Nedostatak optimalne fizičke 
aktivnosti najbolje i najlakše 
možemo da nadoknadimo 
kroz odgovarajuće programe 
sportske rekreacije... -Zdravlje je 
preduslov za sreću, ispoljavanje 
kreativnih potencijala ličnosti i 
samorealizaciju. U savremenom 
konceptu zdravih stilova života, 
zdravlje je i samo po sebi cilj. 
Naše osnovne potrebe možemo 
realizovati i samim tim voditi 
ispunjen i srećan život samo ako 
smo zdravi, - smatra Vlahović 
R. Srđan, specijalista sanitarne 
ekologije.

                              Bačka Press

Svetski dan zdravlja

U organizaciji Crvenog krsta održan kviz

dr Cveta Roganović
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У рамикох порядних нащивох подручним 
канцеларийом (ПК) Националного совиту 
(НС) Руснацох по наших местох, предсидатель 
Вивершного одбору НС Желько Ковач и 
секретар Совиту Таня Арва Планчак концом 
марца нащивели ПК у Вербаше, у КПД 
„Карпати”.

О информованю, односно стану у вербаских 
медийох на схадзки бешедовала Еуфемия 
Ґшвенґ, а предсидатель Вивершного одбору 
НС Желько Ковач гварел же по законченю 

поступку ликвидациї ЯП за информованє 
„Вербас, архиву того подприємства превежнє 
Архив Нового Саду.

О образованю присутних поинформовал 
Славко Сабо, а найвецей було слова о 
можлївосци же би од септембра почала робиц 
ґрупа за пестованє руского язика у вербаскей 
Предшколскей установи, о чим найвецей 

информациї мал Желько Ковач.
Бешедуюци о култури, предсидатель КПД 

„Карпати” др Деян Загорянски винєсол 
тогорочни план роботи Дружтва, односно 
його секцийох, а найвецей бешедоване о 
наступним Хорским фестивалє „Карпати”, 
хтори того року у Вербаше будзе 21. мая. 
Вербащанє представительом НС винєсли и же 
им будзе потребна финансийна потримовка 
за одход на Фестивал русинскей култури у 
Свиднїку, у маю, понеже од орґанизатора уж 

достали урядову поволанку.
Др Загорянски присутних 

поинформовал и же “Карпати” 
маю барз добре сотруднїцтво 
з учительками руского и 
українского язика Славицу 
Мали и Олю Станков, и же 
сотрудзую у орґанизованю 
подїйох. 

Окрем того, на схадзки 
було слова и о участвованю 
аматерох Дружтва на наших 
наступних фестивалох, як и о 
службеним хаснованю язика и 
писма у Вербаше.

Попри горе спомнутих, спред 
ПК на схадзки присутвовали и Владимир 
Будински, Михайло Тамаш и Владимир 
Мученски.

Нащива вербаскей була друга тогорочна 
нащива подручним канцеларийом НС (перша 
була у Сримскей Митровици) и до конца 
априла би мали буц нащивени шицки ПК у 
наших местох.                             Ана Маркович

Найвецей о наступних 
културних подїйох

Magyarországon 1964 óta 
József Attila születésnapján, 
április 11-én ünneplik a mag-
yar költészet napját. Ebből az 
alkalomból minden évben az 
anyaországon kívül élő mag-
yar egyesületek, intézmények 
is irodalmi előadóestek-
kel, könyvbemutatókkal és 
versenyekkel tisztelegnek a mag-
yar líra előtt. A rendezvényeken 
klasszikus és kortárs költők ver-
sei egyaránt szerepelnek.

A szenttamási Gion Nándor 
Kulturális Központ az idén 
másodszor szervezett irodalmi 
műsort a magyar költészet napja 
alkalmából. Az ünnepi műsorra 
a helyi Népkönyvtárban került 
sor április 10-én, ahol a helybeli 
kicsik és nagyok, diákok és egye-
temisták, továbbá felnőttek sza-
valtak, elevenítették fel a mag-
yar költészet gyöngyszemeinek 
egy-egy darabját. Ahogyan el is 
hangzott: a nyelv nagy fegyver. 
Tudták ezt az irodalom nagyjai 
is, akik soraikban örökérvényű 
gondolatokat fogalmaztak 
meg. Az előadók Babits Mihály 

sorait idézve arra biztatták a 
közönséget, „ültessünk virágot, 
szeressük és megértsük az egész 
világot”.

A költészet hatalmáról szóló 
megnyitóbeszéd után azoknak 
a szereplőknek a szavalatát hall-
gattuk meg, akik a városi sza-
valóversenyre készültek, de itt 
voltak a helyi Hagyományápoló 
Klub szavalói és olyanok, akik 
egyszerűen csak szeretik a 
verseket és szeretik ezeket 
megosztani másokkal. Az egy 
órás műsorban 16 fellépő mint-
egy 20 verset mondott, és kivé-
tel nélkül mindegyiket hosszan-
tartó tapssal jutalmazta a lelkes 
közönség.

A műsor végén a résztvevők és 
a szervezők egyetértettek abban, 
hogy Szenttamáson már biztosí-
tott a vers és a szép szó iránti 
szeretet jövője. Leszögezték, 
jó lenne, ha nem csak ezen a 
napon találnánk rá a gyönyörű 
versekre, hanem lenne időnk 
verset mondani, verset hallgatni 
máskor is.

A magyar költészet 
napja Szenttamáson

Це велике свято у християнському 
році відноситься до числа дванадесятих. 
Його виникненню послужили біблійні 
оповіді: Ісус в’їжджав до Єрусалима на ослі, 
люди встеляли йому шлях пальмовим гіллям, 
тим самим вітаючи Спасителя.

Вербі здавна приписували магічні 
властивості — захист від злих духів і всіляких 
бід. Сенс поклоніння вербі полягає в тому, 
що здорове квітуче дерево повинно ніби 
передати здоров’я, силу та красу людині 
або тварині. Звичай цей існував у різних 
народів світу. Виконувався він, як правило, 
весною, коли дерева наливаються соками, 
розквітають і, самі набираючись життєвої 
сили, за повір’ям, могли передати її іншим. 

Свячена верба має велику шану серед 
нашого народу. Кажуть що “гріх ногами 
топтати свячену вербу”, а тому навіть 
найдрібніше гілля, якщо воно залишилося 
після освячення, палили на вогні, щоб, 
боронь Боже, під ноги не потрапило.

Вербові гілки посвячуються в церкві, панує 
радісний настрій, а повертаючись додому 
злегка можна було і бити когось тими 
гілками, як би якийсь вид покараня за те, 

що його у церкві не було, а у нас, і по-всюди 
у світі, віруючі й перед церквою всерйоз, 
але й з радісним настроєм спілкуються із 
співпарафіянами:

Шутка б’є - не я б’ю,
за тиждень Великдень.
Колись господарі, повертаючися з церкви 

з свяченою вербою, до хати не заходили, а 
відразу садили на городі по кілька гілок або 
- якщо було близько - то в полі, „щоб росла 
Богові на славу, а нам, людям, на вжиток“.

Як розповідає Корнелія Ліщишин, 
народжена Барановська, родом з села 
Хорвачани у Боснії, “Шутна неділя була 
дуже важлива для родини. Усі з хати йшли 
до церкви, був добрий настрій, хоча ще 
панував піст, а перед нами був і Страсний 
тиждень. Було відчути ту радість весняного 
відродження, все буяло навколо, а це 
особливо було видно на селі”.

Радість панує в цей день, хоча він 
передує страсному тижні, бо підходить 
догвоочікуваний Великдень, буяння природи 
і здійснення нового життєвого циклу.

                                                  Василь Дацишин

Народна назва ще Шуткова 
неділя

Potpisan  protokol
U pośeti Nacionalnom savjetu 

crnogorske manjine protekle 
neđelje bio je direktor JU 
“Galerije i muzeji” iz Nikšića 
Peko Nikčević. Ova Ustanova 
je prijethodnih godina uspješno 
relizovala niz programa u sarad-
nji sa pojedinim udruženjima 
i samim Savjetom. Jedan od 
tih projekata je i izložba “Crna 
Gora u objektivu 
Bele Maćašovskog 
1916-1918” koju je 
institucija iz Nikšića 
predstavila crnogor-
skoj publici u neko-
liko gradova a ovom 
prilikom ju je vratila 
Savjetu. U razgov-
oru sa domaćinom, 
predśednikom Savjeta 
R atkom Š oćom, 
postignut je dogovor 
da se dosadašnja 
saradnja podigne na 
viši organizacioni 
nivo potpisivanjem 
Protokola o sarad-
nji između dvije institucije. To 
je prvi takav sporazum koji je 
potpisan od strane Nacionalnog 
savjeta i predstavlja model za 
buduću saradnje Savjeta sa 
partnerskim organizacijama. 
Za Bačka Press gost iz Nikšića 
je izjavio: “Već dugi niz godina 
Ustanova koju vodim razm-
jenjuje izložbe sa crnogorskim 
udruženjima. Od trenutka 
formiranja Savjeta ta saradnja je 

usmjerena na isti. Kada smo se 
osvrnuli unatrag u ovim razgov-
orima sa g.Šoćom i sam sam bio 
iznenađen brojem i kvalitetom 
događaja koje smo zajednički 
organizovali. Riješeni smo da 
nakon potpisivanja Protokola 
o saradnji, svim tim aktivnos-
tima damo dodatni zamah, 
uključujući u našu saradnju 

i nadlježna Ministarstva iz 
obije države. “Pośetom g. Peka 
Nikčevića završena je i izlo-
žba Relje Erakovića i Jelene 
Đukanović “Fake” koja je i bila 
predmet pomenute saradnje. 
Ovom prilikom smo saznali i 
da je u pripremi nekoliko izlo-
žbi u novootvorenoj Galeriji 
Nacionalnog savjeta u Vrbasu sa 
koje će imati regionalni značaj.

                             Miodrag Šoć

Представителє НС нащивели вербаску Подручну канцеларию

Готуємось до Великодних свят

Вербна неділя є велике християнське свято у неділю Вербного 
тижня, перед Великоднем.
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Ekipa kuglaša “Veteran BMV”
na Međunarodnom turniru

Oborili lične rekorde

Predstavnici Kuglaškog kluba 
“Veteran BMV” iz Vrbasa učest-
vovaće na 9. Međunarodnom 
turniru u kuglanju koje će 
se održati od 9. do 15. maja 
u Pragu. Ovaj turnir je nez-
vanično prvenstvo sveta vet-
erana u kuglanju, a ove 
godine prijavljeno je oko 400 

učesnika. Ekipu Vrbašana čine 
Vladimir Zhorjanski (1974), 
Janoš Budaji (1956) Janoš 
Jagić (1964), Veroljub Višković 
(1956), Vladimir Duvnjak 
(1956), Mladenko Čavić (1951), 
Milorad Uskoković (1949), 
Milosav Raičević (1948) i 
Slavko Sekulović (1947). Na tak-
mičenju postoje tri kategorije po 
godištima, a takmiči se pojedi-
načno, parno i ekipno. Vrbašani 

nastupaju pojedinačno i ekipno. 
Prema kategorijama starosti 
prave se   ekipe i parovi, a nas-
tupa se dva puta po 120 hitaca, 
rezultati se zbrajaju i na taj način 
se dobija plasman u svim kate-
gorijama. Ekipa “Veteran BMV” 
do sada je učestvovala na četiri 
turnira, u Sarajevu,Vrbasu, 

Bečeju, i Rijeci. “Najveći uspeh 
smo postigli na petom turniru 
Vrbas-Bečej gde smo u ekipi od 
četiri člana u kojoj smo učestvo-
vali Mladenko Čavić i ja osvo-
jili prvo mesto i zlatnu medalju, 
i tako smo postali nezvanični 
prvaci sveta”, rekao je Slavko 
Sekulović KK VETERAN BMV.

                                              S.K.

Vrbašani putuju u Prag

PK “Delfin” Vrbasa učestvovao 
je na velikom Medjunarodnom 
plivačkom mitingu GRAND 
PRIX u Beogradu. Na ovom 
takmičenju učešće je našlo 482 
takmičara iz 52 kluba. Pored 

klubova iz Srbije učestvovali 
su i klubovi iz Turske, Italije, 
Grčke, Makedonije, Crne 
Gore,BiH, i reprezentacija 
Turske. Medju ovim plivačima 
čast grada Vrbasa su branila 
tri plivača iz PK “Delfin” i to 
Matija Šanta, Uroš Jelić i Luka 
Eraković. Sva tri plivača su sja-
jno plivala i oborila svoje lične 
rekorde. “Posebno se mora istaći 

fenomenalno plivanje novo-
pečenog reprezentativca Srbije 
Luke Erakovića koji je osvo-
jio dve medalje, zlatnu i sre-
brnu. Na 200m kraul Luka je 
u popodnevnom finalu plivao 

svoj lični rekord 2,03,79 i osvo-
jio srebro, a zlato je izgubio 
samo  za jednu stotinku od sja-
jnog Italijana Baggio Federica 
2,03,78. Na 50m kraul Luka je 
plivao izvanredno i ubedljivo 
osvojio zlatnu medalju sa novim 
ličnim rekordom 25,26. Koliko 
je rezultat dobar pokazuje 
podatak da je apsolutni prvak 
Srbije i naš najbolji sprinter u 

zemlji Boris Stojanović plivao 
brže od Luke za samo 1,8 
sekundi čime se opravdava 
činjenica da je Luka Eraković 
budućnost Srpskog plivanja”, 
rekao je trener PK “Delfiin” 
Miloje Glušac. Luka je od 123 
takmičara koji su bili na ovom 
takmičenju bio 13 sprinter, a 
prvi u svojoj generaciji. On se 
trenuto priprema za takmičenje 
koje će se u maju održati u 
Madjrskoj, “Luka mora da juri 
normu za KOMEN KUP kako 
bi ponovo predstavljao reprez-
entaciju Srbije. On je opet posti-
gao sjajan rezultat, ovoga puta 
u Beogradu. Pokušaću da pri-
premim Luku za Madjarsku, ali 
nadam se napokon posle ovako 
sjajnih uspeha kad nas poštuje 
cela Srbija , da će nas pošto-
vati i opština Vrbas koja nas je 
skinula sa redovnog finansijskog 
budžeta. Nadam se da će nam 
finansijski pomoći i da neće 
dozvoliti da PK Delfin i ovako 
uspešna deca iz ovog kluba, 
od kojih je ove godine sa dva 
reprezentativca Srbije jedan od 
najboljih u gradu, propadne i 
ugasi se”, rekao je Glušac.

                                             B.P.

PK “Delfin” na plivačkom mitingu u Beogradu postigao uspeh

Mlađi pioniri Košarkaškog 
kluba Vrbas postali su prvaci 
Vojvodine. Finalni turnir odi-
gran je u Novom Bečeju protek-
log vikenda, kada su vrbaski 
pioniri u svojoj trinaestoj godini 
postali prvaci Vojvodine u 
košarci. Oni su u polufinalnoj 
utakmici pobedili ekipu Starih 
Banovaca rezultatom 54:34. 

U finalu ekipa Vrbasa sastala se 
sa ekipom Kris Kros iz Pančeva, 
a utakmica je nakon tri produž-
etka završena rezultatom 48:44. 
Prema rečima trenera Željka 
Kaluđera finalna utakmica bila 
je izuzetno uzbudljiva. „U final-
noj utakmici koja je odigrana 

u nezapamćeno uzbudljivoj 
završnici, posle tri produžetka 
pobedila je naša ekipa. Igrači su 
na terenu bili sjajni, dali su sve 
od sebe i pobedili. Ovo je naš 
veliki uspeh“, rekao je Kaluđer. 
Za najboljeg igrača turnira 
proglašen je Vrbašanin Ognjen 
Kenežić. Ekipu pionira KK 
Vrbas čine Miloš Femić, Matej 

Jakim, Marko Sekicki, Jovan 
Vučković, Vasilije Delibašić, 
Jovan Škrtarić, Boško Miljanić, 
Matija Vlahović, Ljuban 
Mirović, Ognjen Knežić, Marko 
Lješković i Matija Kustudić.

                                              S.K.

Mlađi pioniri KK Vrbas

Prvaci Vojvodine

MARKETING TELEFON: 060 / 33 - 56 - 575
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Turija dobija novi centar
Fontana na trgu

U red odgovornih opština 

Srbobranski uspeh
  Od opštine koja je imala velike 

probleme, zaostala dugovanja 
i zaostali kredit, srbobranska 
opština danas, samo nakon 
četiri godine, prerasta i svrstava 
se u red odgovornih opština. Ne 
samo odgovornih nego i najus-
pešnijih opština u regionu. 
Jedna jedina činjenica potvrdiće 
da ovo nije obična novinarska 
floskula ili predizborna priča, 
jer Srbobran je nedavno uspeo 
da dobije donaciju tešku preko 

pola miliona evra, još dvesta 
hiljada evra za troškove kred-
ita, kako bi realizovao inves-
ticiju, verovali ili ne, vrednu 
2,3 miliona evra. Ovo je uspelo 
i pošlo za rukom Srbobranu 
jedinom u Vojvodini, pa i u 
Srbiji, jer ovu donaciju slove-
načke Vlade uspela je da dobije 
samo još opština Čajetina. Ova 
sredstva Srbobran će utrošiti na 
izgradnju prečistača otpadnih 
voda, na izgradnji kanalizaci-
one mreže i potpuno će rešiti 
problem sa fekalnom kanalizaci-
jom i što je veoma važno pod-
crtati - rešiti ove probleme na 
ekološko prihvatljiv način. To 
znači da ovo što su decenijama i 
generacijama pokušavali da reše 
u Srbobranu, da se oslobode 
otpadnih voda i septičkih jama 
po dvorištima, upravo će se 
rešiti ovom investicijom i ovim 
sredstvima. A to za životni stan-
drad građana u smislu pobol-
jšanja kvaliteta njihovog života 
i poboljšanja kvaliteta životne 

sredine Srbobrana, znači 
mnogo. Prvi čovek opštine na 
kvalitetu života Srbobranaca, 
na sređivanju životnog oko-
liša i zaštiti životne sredine i 
ulaganjima u ekologiju, uspeo 
je u četiri godine da obezbedi 
čak 250 miliona dinara, obez-
beđujući sredstva konkurišući 
uspešno na razne projekte, 
ali izdvajajući i iz opštinskog 
budžeta. Samo po ulaganjima 
u ekologiju opština Srbobran 

je među prvima u Vojvodini. 
I zato Srbobran danas ima 
ekološki park Beljansku baru, 
ima po prvi put posle gotovo 
jednog veka očišćenu Krivaju, 
koja uskoro dobija i šetalište. 
Ako se pogleda i sama komu-
nalna higijena u gradu, ali i po 
mestima opštine, i tu se odmah 
na prvi pogled vidi poprilična 
uređenost kako grada tako i 
sela. Red poteza u oblasti komu-
nalne infrastrukture, saobraća-
jne infrastrukture, koji je urađen 
u ovoj opštini, je podugačak i 
pozamašan. Ali svakako kruna 
uspeha svih onih koji su radili 
gotovo godinu dana i više na 
dobijanju projekta i donacije 
slovenačke Vlade, ispunjava-
jući razne zahteve, poštujući 
procedure, obezbeđujući neo-
phodnu dokumenatciju, jeste 
kruna uspeha njihovog rada, 
ali pre svega najveći i najznača-
jniji - Srbobranski uspeh.

Novi kilometri puta
U toku radovi na obilaznici

Četvrtak 21. april 2016. br. 7

Za izgradnju prečistača
Vlada Slovenije odobrila donaciju



Slovenci investiraju preko pola miliona evra
Predsednik opštine Srbobran 

primio je u Ljubljani rešenje 
Vlade republike Slovenije 
da je projekat sa kojim je 
opština Srbobran konkurisala 
za nepovratna sredstva prih-
vaćen. Slovenci su spremni da 

daju pola miliona evra i dodat-
nih oko 200.000 evra za kamate 
i ostale troškove kredita koji bi 
opština dobila od Slovenačke 
SID banke. Na taj način zat-
vara se finansijska konstrukcija i 
izgradnja prečistača za otpadne 
vode mogla bi da počne. 

Rešenje o prihvatanju pro-
jekta sa kojim je opština prošle 
godine konkurisali kod Vlade 
Slovenije predsedniku Zoranu 

Mladenoviću u Centru za 
međunarodnu saradnju i raz-
voj iz Slovenije uručio je Gašpar 
Jež, direktor ovog Centra, koji je 
ovlašćena intitucija za izvođenje 
međunarodno razvojnog učešća 
Slovenije. 

„Mi smo vaš projekat pre-
poznali kao jako dobar za sarad-
nju sa Slovenijom. Naš prioritet 
na području razvojno donaci-
jske saradnje je da podržimo pre 
svega projekte koji se tiču oču-
vanja životne sredine. U pred-
sedniku Mladenoviću i opštini 
Srbobran prepoznali smo ozbil-
jnog partnera, koji žele nešto 
da učine na tom planu, za svoje 
građane, odnosno da poboljšaju 

standard života u svojoj sred-
ini. Zato smo zajedno ušli u tu 
proceduru. Sada smo zvanično 
predali informaciju predsed-
niku opštine Srbobran da su od 
strane republike Slovenije odo-
brena sredstva donacije u ukup-
nom iznosu pola miliona evra 
i dodatna subvenciona sred-
stva za kamate kredita kako bi 
se mogao realizovati projekat, 
kazao je za Srbobran.net Gašpar 
Jež i dodao da nas sada očekuje 
jedna trka sa vremenom. 

Ubrzo nakon dolaska iz 
Slovenije predsednik opštine 
Srbobran Zoran Mladenović, 
održao je konferenciju za 
novinare i tom prilikom 
izrazio zadovoljstvo i pod-
setio na značaj projekata za 
građane opštine, i generacije 
koje tek dolaze. „Mi imamo 
sada pred nama proceduru 
koja podrazumeva i određena 
vremenska ograničenja. Jedno 
je dobiti saglasnost, a drugo je 
povući sredstva. Moramo biti na 
nivou svih aktivnosti koje smo 
do sada imali, u smislu želje da 
realizujemo projekat izgradnje 
fekalnog prečistača sa poveznim 
kolektorom, kako bi smo rešili 
jedan od najvećih problema 

koje građani opštine Srbobran 
imaju. Mi smo dobili pravo da 
povučemo 2.3 miliona evra i 

da ta sredstva iskoristimo za 
izradu prečistača. Imamo neko-
liko stepenica koje moramo da 
pređemo i da ih vremenski usk-
ladimo. Zato nemamo vremena 

da čekamo, bez obzira na sticaj 
okolnosti u kojima se nalazimo. 
, rekao je Mladenović i dodao da 

je veoma važno da se ovaj posao 
uradi do 15. novembra.

                                                
                            srbobran.net

Vlada republike Slovenije odobrila pola miliona evra - donaciju za izgradnju prečistača za otpadne vode

O p š t i n a  S r b o b r a n 
svečano je počela radove na 
uređenju i asfaltiranju puta 

koji će biti obilaznica oko 
Srbobrana. Zapravo ovo je 
nastavak radova, jer je do 

sada asfaltirano 2,8 kilome-
tara puta koji spaja put ka 
Feketiću sa tzv. Segedincem, 

a sada su radovi nastavljeni ka 
Bečejskom putu, u dužini od 
2,3 kilometra. Prema rečima 

Mladenovića obilaznica je 
važna za sve Srbobrance 
naročito poljoprivrednike. 
„Poljoprivrednicima se znača-
jno skraćuju i olakšavaju 
deonice kojim se kreću do 
svojih njiva, a svi ostali dobi-
jaju mogućnost da kretanje 
brojnih traktora, teretnih 
vozila i poljoprivredne 
mehanizacije izmestimo 
sa saobraćajnica u samom 
Srbobranu. Skraćujemo put ka 
prerađivačkim postrojenjima 
u Bečeju, Vrbasu i Feketiću. 
Javna nabavka završena je 
prošle godine, preneli smo 
sredstva na namenski račun, 
ali vremenski uslovi nisu doz-
volili da radovi budu nastavl-
jeni”, rekao je Mladenović i 
dodao da bi radovi trebali 
da budu završeni za 45 dana. 
Ukupna vrednost radova je 
95 miliona dinara. Do sada 
je asfaltirano 2,8 kilometara, 
vrednosti 52 miliona dinara, 
dok je deonica od 2,3 kilome-
tra vredna 43 miliona dinara. 
Svečanom otvaranju radova 
prisustvovali su funkcioneri 

lokalne samouprave, pred-
sednik SO Srbobran Radivoj 
Paroški, zamenica predsed-

nika opštine Slobodanka 
Gradinac, članovi Opštinskog 
veća Jovan Tutorov, Radivoj 

Debeljački, Radoslav Subić, 
Nestor Golubski, dr Ilija 
Gazepov, Zoran Knješko, 

pomoćnici predsednika 
opštine Marko Lutkić i 
Đorđe Stepanov, direktor JP 

“Direkcija za urbanizam i 
izgradnju opštine Srbobran 
Miroslav Karać, i drugi.

                     Sanja Kalajdžić

Novih 2,3 kilometra puta
U toku radovi na obilaznici oko Srbobrana

Put se skraćuje ka prerađivačkim postrojenjima u Bečeju, Vrbasu i Feketiću. Sredstva za obe deonice obezbeđena su iz opštinskog budžeta.

  Već dugi niz godina ideju o izgradnji ovog puta imao je 
85-godišnji Milan Ćelbabin, koji je Mladenoviću kada je 
postao predsednik opštine izneo svoju viziju koja se uklapa-
la i sa planovim JP „Direkcija za izgradnju“. Upravo zbog 
inicijative i svoje davnašnje vizije zajedno sa predsednikom 
radove je otvorio upravo Milan, koji nije krio zadovoljstvo 
zbog toga.
„Zadovoljan sam što mi je želja ispunjenena, pre svega, zbog 
budućih generacija. Zahvaljujem se svima koji su ovo uradi-
li i koji su imali iste ideje kao ja”, rekao je Ćelbabin.

 Zbog izvođenja radova na delu atarskog puta deonica će 
biti zatvorena za saobraćaj do 03. juna, najavljeno je iz JP 
“Direkcije za urbanizam i izgradnju opštine Srbobran”.

  Zahvaljujući ovom projektu, Srbobran ulazi u 
proces rešavanja jednog od najvećih problema koji 
građanii imaju, a to su septičke jame, koje na ovaj 
način postaju deo prošlosti. Ovim projektom stvara 
se uslov za intenziviranje izgradnje kanalizacione 
mreže i trajno rešavanje problema fekalnih voda na 
ekološko prihvatljiv način.

Ove godine, pored projekta iz opštine „Srbobran“, prihvaćen je samo projekat opštine Čajetina, dok su mnoge druge opštine odbijene, 
odbijena je čak i opština Inđija.

II SRBOBRANSKE NOVOSTI



Novo lice centra sela
Aleksandar Jojkić, predsednik Saveta Mesne zajednica Turija

Idejno rešenje projekta 
novog izgleda centra Turije, 
koje podrazumeva sređivanje 

površine od blizu hiljadu 
kvadrata, počelo je ovih dana 
da se realizuje. Planom je pred-

viđeno sređivanje kompletne 
celine centra sela, od ozelen-
javanja, izgradnje fontane, 

popločavanja, postavljanja 
podnog osvetljenja i postavl-
janja kompletnog mobilijara.

„Planom je zamišljeno stva-
ranje jedne prave urbane 
celine, kako bi se otvorio cen-

tar. Obezbediće se adekvatno i 
prolaz regionalnog puta, a biće 
postavljen i video nadzor,“ 

kaže Aleksandar Jojkić, pred-
sednik Saveta Mesne zajednice 
Turija. Ovo mesto ima sve pre-
dispozicije da bude urbano, 
gasifikacija je urađena, zamen-
jene su u polovini sela azbestne 
vodovodne cevi, problema ima 
još sa fekalnom kanalizacijom, 
ali tu već sada ima dobrih naz-
naka da se i ovaj problem reši. 
Turija je jedno staro ugledno 
mesto koje je svoju opštinu i 
opštinsku zgradu imalo čak i 
1928. godine, tako da će ovo 
sređivanje centra doprineti 
boljem imidžu sela, ali boljim 
uslovima za život meštana.“ 
Planirano je da za sve te radove 
bude utrošeno između pet i 
šest miliona dinara. Imamo 
u planu i izgradnju etno sela, 
Turija je u srcu Bačke, tu je 
sada sređena Beljanska bara, 
tu je Krivaja, ima tu od deset 
do dvanaest salaša, i to je ušlo 
u prostorni plan opštine, ali 
ima izvesnih problema“, kaže 
Jojkić. Uskoro će se rešiti i 
problem autobuskog prevoza, 
koji je neophodan ,jer veliki 
broj meštana radi u okruženju 
Turije i opštine Srbobran. S 
obzirom na istoriju i tradiciju, 
ovo mesto je sasvim sigurno 
zaslužilo izgradnju ovog cen-
tra i potrebeno oplemenja-
vanje prostora, koji u svom 
novom izgledu neće zaostajati 
u odnosu na gradske sredine, 
dodaje Jojkić. 

                               
                               Bačka Press

Investicija vredna devet mil-
iona dinara izdvojena iz opš-
tinskog budžeta utrošena je za 
zamenu azbestnih vodovodnih 
cevi u Turiji, kao što je u planu 

da se taj posao okonča u celom 
selu. Nakon zamene ,naravno, 
postavljene su nove vodovodne 
cevi u skladu sa savremenim 
standardima. Ovo mesto 

srbobranske opštine ima prob-
lema sa atmosferskom kanali-
zacijom i u četiri ulice do sada 
je taj problem saniran za šta je 
bilo potrebno izdvojiti oko mil-
ion dinara iz budžeta. Rađene 
su i asfaltirane ulice kao što su 
krpljene rupe na putevima. Za 
ove radove izdvojeno i preko 
dva miliona dinara. Inače, u 
Turiji je obezbeđen i jedan 
agregat vrednosti oko milion 
i po dinra, u slučaju nestanka 
struje, pomoću ovog agregata 
meštani mogu da imaju redovno 
vodosnabdevanje. 

                    Ljubinka Nedović

Zamenjene azbestne cevi
U polovini sela

U polovini sela već su zamenjene azbestne vodovodne cevi, a plan je da se to uradi 
u celom selu.

Sportski stadion u selu

Pod novim tribinama

U toku radovi na izgradnji fontane i prilaznih puteva.

Turinci imaju svoj Fudbalski 
klub „Mladost“, i ponosni su 
kako na Klub tako i na njegovu 
dugu tradiciju, koja datira još 

od daleke 1920.godine. Stadion 
se redovno održava ,a uspeli 
su da od lokalne samouprave 
dobiju sredstva za nove tribine. 
Sredstva od opštinskog budžeta 

izdvojena su i za nove tribine 
za stadion fudbalskog Kluba 
„Napredak“ u Nadalju. Osim 
toga lokalna samouprava je u 

Turiji napravila i adekvatan 
sportski teren za igranje odbo-
jke na pesku.                                                                                         

                    Ljubinka Nedović 

“Otpočinjanjem radova, idejno rešenje o novom izgledu centra sela ovih dana je 
krenulo da se realizuje. Vrednost kompletne investicije iznosiće između pet i šest 

miliona dinara,” kaže Aleksandar Jojkić.

Građevinska firma “Eko-gradnja“ - Zrenjanina 
izvodi radove u centru Turije

Fontana na trgu

Zrenjaninska firma „Eko-
gradnja“ izvodi građevinske 
radove na postavljanju fontane 
u centru. Istovremeno se rade 

svi neophodni zemljani radovi 
u centru sela i oko fontane. U 
toku je stavljanje tampon slojeva 

kamena i stavljanje i ređanje 
betonskih elemenata. 

Prvi obrisi novoizgrađene fon-
tane su već vidni, sređuju se i 
asfaltiraju staze i trotoari oko 

nje. Planom je predviđeno da se 
urade i fini radovi oko bankina i 
staza i puta. Šef , direktor ovog 
gradilišta je Siniša Kukin koji je 

angažovan na ovim radovima 
više od nedelju dana. Nakon 
završetka ovih poslova uslediće 

elektro radovi na ovom objektu 
i finalizacija posla za čega je 
angažovan drugi izvođač.                                                                                         

                                              Lj. N.

Aleksandar Jojkić
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Pitanje i odgovor: Da li ste
zadovoljni komunalnom higijenom?

Komunalni higijenu u opštini 
Srbobran održava Javno komu-
nalno preduzeće „Graditelj“. 
Smeće iz domaćinstava odnosi 
se redovno u svim naseljenim 
mestima. Osim toga redovno 

se održavaju i kose zelene 
površine. „Već godinama postoji 
po danima ustaljeno odnošenje 
smeća. Jednom nedeljno iz svih 
domaćinstava u sva tri naseljena 
mesta smeće se iznosi, a neko-
liko puta godišnje organizujemo 
odnošenje kabastog otpada. 
Zelene površine se redovno 
održavaju. Raspolažemo sa 

dobrom komunalnom opr-
emom, a uskoro bi trebalo 
da dobijemo novi kamion 
za odnošenje smeća“, rekao 
je Đorđe Debeljački iz JKP 
„Graditelj“. Prema rečima 

Debeljačkog JKP „Graditelj“ 
raspolaže sa dovoljno komu-
nalne opreme, iako su stari 
kamioni za odnošenje smeća 
redovno se servisiraju, a novi 
kamion sigurno će uticati na 
kvaliet usluge, kao i na olakšane 
uslove rada.

                                              S.K.

Jelisaveta Velicki 

Zadovoljna 
sam, jer se 
smeće na 
vreme odnosi. 
Naše pre-
duzeće Graditelj 
redovno radi. 
U poređenju 
sa drugim 
gradovima u 
okruženju, može 

se reći da je Srbobran čisto mesto. 
Parkovi su sređeni, obala kanala kao 
i ostale zelene površine.

Ištvan Pejdl

U centru je 
uvek čisto, kako 
se narodski 
kaže kuda 
popovi prolaze. 
Na periferiji bi 
moglo biti čis-
tije i urednije. 
Predlažem da 
se angažuju 

ljudi koji dobijaju socijalnu pomoć 
da im se dodatno plati da održavaju 
ulice.

Rade Stojković

Prilično 
sam zadovol-
jan komunal-
nom higijenom 
u Srbobranu. 
Ranije se ništa 
nije radilo, 
sada se ipak 
radi, redovno 
se održava 
higijena. 

Sada je uređena Beljanska bara, 
obale Krivaje, dosta se radi na 
pošumljavanju.

Milinko Madžgalj

Zadovoljan 
sam komunal-
nom higijenom. 
Redovno se kosi 
trava, odnosi 
smeće. Nemam 
primedbu. Uvek 
bi moglo biti 
bolje, kada bi 

bilo više para.

Razvoj ruralnog sektora opštine
Opštinu Srbobran posetili su 

predstavnici Razvojnog cen-
tra “Srca Slovenije”. Tema 
razgovora sa predsednikom 
opštine Srbobran Zoranom 
Mladenovićem i njegovim 
saradnicima bila je “Europski 
fondovi za ruralni razvoj, slove-

načka iskustva za razvoj vojvo-
đanske privrede”. “Predstavnici 
iz Slovenije uvereni su da imamo 
priliku da iskoristimo njihova 
znanja i doći ćemo do znača-
jnih sredstava za razvoj naše opš-
tine, kao što je to pošlo i njima 
za rukom. Naš cilj je da u sarad-
nji sa Regionalnom razvojnom 
agencijom Bačka nađemo pou-
zdanog partnera koji će nam 
pomoći da pripremimo dobre i 

perspektivne projekte, a ujedno 
nam biti i značajna podrška pred 
komisijama koje upravljaju raz-
nim evropskim fondovima. Cilj 
je i ubrzati sve te procese koristeći 
iskustva onih koji su kroz njih već 
uspešno prošli. Upravo je takav 
Razvojni centar Srca Slovenije”, 

rekao je Mladenović. Predsednik 
opštine Srbobran je prethodnih 
dana prisustvovao predavanju 
u okviru pripreme vojvođan-
ske privrede za korišćenje sred-
stava iz fondova Evropske unije 
namenjenih ruralnom razvoju, 
koje je održao Franc Bogovič, 
poslanik Evropskog parlam-
enta iz Slovenije. “Razvojni 
centar Srca Slovenije je jedna 
od najuspešnijih institucija u 

povlačenju sredstava iz fondova 
za ruralni razvoj i zaštitu životne 
sredine u Sloveniji. Opština 
Srbobran dobiće direktnu teh-
ničku pomoć u ovom procesu 
od strane Razvojnog centra”, 
rekla je Vera Čelić, direktorka 
Agencije za regionalni raz-
voj AP Vojvodine.  
  Inače, Razvojni centar Srca 
Slovenije osnovan pre 15 godina 
od strane lokalne samouprave, 
u cilju integracije u evropske 
programe. Do sada je ova raz-
vojna institucija realizovala 23 
evropska projekta sa partnerima 
iz evropskih država, a kroz edu-
kaciju je prošlo 13.000 učesnika 
na temu preduzetništva, market-
inga i drugih oblasti, gde su ost-
varene dobre veze i mogućnosti 
za napredovanje u poljoprivredi 
i drugim privrednim oblastima. 
Cilj razvojnog centra je da razvija 
ruralni deo Slovenije kroz turi-
zam, udruživanje privrednika i 
podršku opština. U uspostavl-
janju partnerstva i realizaciji 
predavanja zajedno su učest-
vovali: Agencija za regionalni 
razvoj AP Vojvodine, Vlada 
Vojvodine, Razvojni centar “Srca 
Slovenije” i opštine Srbobran i 
Bački Petrovac.       Srbobran. rs

Redovno se održava
komunalna higijena

Uskoro novi kamion za odnošenje smeća

Razvojni centar „Srca Slovenije“ Pravljenje dobrog posla
u poljoprivredi

Prilikom boravka u Srbobranu 
Snežana Bogosavljević Bošković 
ministarka poljoprivrede i zaš-
tite životne sredine Vlade 
Republike Srbije, pozitivno 
je ocenila aktivnosti opštine 
i poželela da i druge lokalne 
samouprave prate dobar primer 
Srbobrana. “Kamo sreće da je 
više ovakvih opština u Srbiji, 

onda bi i nama bilo lakše da 
radimo, posebno u Ministarstvu 
poljoprivrede. Iz svega se vidi da 
ovde ljudi racionalno razmišl-
jaju, da znaju šta je i njihova 
odgovornost i rade u pravcu da 
pomognu ljudima. U takvom 
slučaju se vredi boriti i nadam 
se da ćemo i druge opštine 

animirati da rade kao opština 
Srbobran. Ovo što sam ovde 
čula je dragoceno za pravljenje 
dobrog posla u poljoprivredi, 
posebno kada se od poljop-
rivrede puno očekuje”, rekla je 
Bogosavljević Bošković. Snežana 
Bogosavljević Bošković, razgov-
arala je sa rukovodstvom loka-
lne samouprave o stanju u pol-

joprivredi. U razgovoru sa pred-
sednikom opštine Zoranom 
Mladenovićem ministarka se 
upoznala sa već realizovanim, 
značajnim ulaganjima u oblasti 
poljoprivrede, kao i sa merama 
i planovima na koji način una-
prediti osnovnu privrednu 
delatnost u ovom delu Bačke.
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